
Студио за селфита  
в град Харбин

Светът наблюдава как САЩ 
и техните съмишленици от 
Западна Европа разгръщат 
отровна пропагандна война 
срещу Китай. Един от шлагерите 
на тази недостойна дейност е 
пандемията COVID-19 и по-
точно въпроса за произхода на 
печално известния коронавирус.

Изпратеният от Световната 
здравна комисия (СЗО) в КНР 
международен екип от учени 
работи усилено в град Ухан 
– с активното съдействие на 
китайски колеги – и публикува 
доклад, че до този момент 
произходът на въпросния 
причинител на пандемията е 
неуточнен.

Това предизвика истински 
политически бяс в средите 
на Вашингтон и на техните 
послушници, които много искаха 
да лепнат етикета „китайски“ 
на коронавируса. Не закъсня 
и „научната“ подкрепа в това 
отношение. 24-ма експерти и 
изследователи от Европа, САЩ, 
Австралия и Япония публикуваха 
отворено писмо, в което се 
твърди, че уж заключенията 
в доклада на СЗО за Китай и 
за произхода на коронавируса 
били „повлияни от политически 
фактори“.

Отговорът не закъсня. 
Говорителят на Външно 
министерство Джао Лидзиен 
заяви категорично преди дни, че 
„работата на екипа наистина е 
била повлияна от политически 
фактори, но не от Китай, а от 
отделни страни като например 
САЩ“.

Китайското външно 
министерство подчерта, че 
пропагандното политизиране 
на въпроса за произхода 
на COVID-19 подкопава и се 
намесва в сътрудничеството 
на Китай със СЗО. Подобни 
пропагандни фокуси не само 
пречат на независимите и 
строго научни изследвания по 
въпроса, но и възпрепятстват 
повсеместните усилия за 
справяне с болестта.

Петър ГЕРАСИМОВ

Политическите 
фокуси 
продължават
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въвежда екологични 
решения 
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2Шънджънската 
фондова борса обедини 
основния си пазар с 
този за малки и средни 
предприятия
След 16 години развитие пазарът 
за малки и средни предприятия 
се сближи с основния по мащаба 
на пазарната си стойност и 
търговските характеристики. 

Китай и Германия 
потвърдиха 
стратегическото си 
сътрудничество
Китайският председател Си 
Дзинпин проведе телефонен 
разговор с германския канцлер 
Ангела Меркел, в който изтъкна, 
че деловото сътрудничество между 
Китай и Германия напредва.

I I 4
Националност мяо –  

обичаи, наследство, самобитност
I стр. 13

Живот, посветен  
на емайла
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Шънджънската фондова борса обедини основния 
си пазар с този за малки и средни предприятия

итай многокра- 
тно е заявявал, 
че като отговор-
на и голяма раз-
виваща се стра-
на желае да до-

принася за развитието на 
Световната търговска орга-
низация (СТО) на базата на 
своите способности и като 
поддържа баланс между пра-
ва и задължения, заяви гово-
рителят на Министерството 
на търговията Гао Фън на ре-
довната си пресконференция.

„След присъединяването 
си към СТО Китай изпъл-
нява всички ангажимен-
ти, поддържа многостранна 
търговска система, проти-
вопоставя се на едностран-
ните действия и протекцио-
низма. 

Ние участваме активно 
в преговорите по спора- 

рез настоящата 
година китайско-
то Министерство 
на образование-
то планира да 
наеме 84 330 но-

возавършили студенти ка-
то учители в началните и 
средните училища в селски-
те райони.

Мярката е част от уси-
лията за насърчаване въз-
раждането на селата, като 
учителите ще бъдат насоч-
вани основно към бедни и 
малцинствени райони, за 
да се затвърдят резултати-
те от политиката за нама-
ляване на бедността чрез 
поддържане на образова-
телното ниво, се посочва 
в съобщение на Министер-
ството на образованието.

Очаква се новата про-
грама да подобри препо-
давателския капацитет по  

някои слабо застъпени пред- 
мети в селските училища 
като различни изкуства, 
чужди езици и информа-
ционни технологии. 

Министерството също 
се ангажира с достойно за-
плащане на учителите.

Още през 2006 г. Китай 
стартира специална широ-
ка програма за набиране на 
учители, целяща да прео-
долее липсата на препода-
вателски ресурси за задъл-
жителното образование в 
селските райони.

аскоро Шън-
джънската фон-
дова борса обе-
дини основния 
си пазар с то-
зи за малки и 

средни предприятия на фо-
на на усилията си за уни-
фициране на бизнес прави-
лата и режима за надзор. 
След 16 години развитие 
пазарът за малки и сред-
ни предприятия се сбли-
жи с основния по маща-
ба на пазарната си стой-
ност, производителността и 

К

П

Н

Китай ще продължи да 
допринася за развитието на СТО

През 2021 г. ще бъдат наети над  
84 000 учители за селските райони

9 милиона нови моторни 
превозни средства

Вдигането на блокадата 
на Ухан носи надежда

рез първото 
тримесечие на 
тази година в 
Китай са реги-
стрирани 9,66 
милиона нови 

моторни превозни сред-
ства, което е рекордно ви-
соко ниво, заявиха от Ми-
нистерството на обществе-
ната сигурност вчера.

До края на март общи-
ят брой на моторните пре-
возни средства в страната 
достигна 378 милиона, 287 
милиона от които са ав-
томобили, сочат данните 
на Министерството.

6% от новорегистри- 

раните коли през първо-
то тримесечие са задвиж-
вани от нови енергии, т.е. 
7,5 милиона. 

Общо 8,39 милиона ду-
ши са получили шофьор-
ски книжки, което е бли-
зо 180% повече спрямо съ-
щия период на миналата 
година.

72 китайски града са 
били с над 1 милион ав-
томобила до края на март, 
което е с пет повече от ми-
налата година. Сред тях 
Пекин е с над 6 милиона 
коли, а Шанхай с над 4 
милиона, заявиха от Ми-
нистерството.

о повод пър-
вата годишни-
на от вдигане-
то на блокадата 
на Ухан, нало-
жена, за да се 

ограничи разпростране-
нието на COVID-19, Жън 
Минхуей, заместник ге-
нерален директор на Све-
товната здравна организа-
ция, заяви, че затварянето 
на китайския град е съби-
тие с историческа важност, 
донесло в крайна сметка 

надежда за преодоляване 
на пандемията.

След 76 дни пълна изо-
лация от останалата част 
на страната, на 8 април 
2020 г. Ухан отново бе от-
ворен. Жън Минхуей посо-
чи, че с разпространението 
на вируса в много страни, 
включително Италия, Ис-
пания, Франция и Индия, 
там са въведени подобни 
мерки, което показва, че 
решението за Ухан е било 
правилно.

П

П

търговските характеристи-
ки. Сливането е естествен 

избор, отчитащ пазарни-
те закономерности, както 

зуменията за улесняване 
на търговията и инфор-
мационните технологии 
в рамките на СТО, както 
съдействаме за развитие-
то на световната търговия 
и благополучието на хора-
та“, каза говорителят на 

Министерството на търго-
вията Гао Фън и добави, 
че независимо от промени-
те в международните отно-
шения Пекин ще продъл-
жи да поддържа интереси-
те на развиващите се стра-
ни в организацията.

и отговарящ на необходи-
мостта от изграждането на 
подредена и ясна пазарна 
система, се казва в съоб-
щение на борсата. Услови-
ята за емитиране на акции 
и котиране, праговете за 
инвеститори, механизмите 
за търговия и кодовете на 
акциите и съкращенията 
остават непроменени след  
сливането.

Включвайки само ко-
рекции в част от бизнес 
правилата, пазарните про-
дукти, техническите стан-
дарти и договорености за 

емитиране на акции и 
листване, сливането ще 
има незначително влияние 
върху пазарните операции 
и транзакциите на инвести-
торите като цяло, заявиха 
от борсата още през февру-
ари, когато китайският ре-
гулаторен орган за ценни 
книжа одобри хода.

Продуктите с фикси-
ран доход, фючърсите и оп-
ционните продукти няма 
да бъдат засегнати, както 
и програмата за свързване 
на Шънджънската и Хон-
конгската борси.



3днесКитай
16. – 22.04.2021 新华社新闻 

新华网北京4月12日电
4月10日，由交通运输部
主办，中国交通报社、菏
泽市政府、山东省交通运
输厅承办的2021年“我的
公交我的城”重大主题宣
传活动在山东省菏泽市
举行启动仪式。

启动仪式上，交通运输
部政策研究室二级巡视员
李占川表示，公共交通系
统是一座城市的窗口和名
片，是交通运输系统的重
要组成部分。希望各地能
抓住主题宣传活动契机，
集聚更多社会力量共同推
进公交优先和公交事业健
康发展；积极推进公交都
市创建工作，全方位、多
视角总结公交发展好做
法、好经验；凝聚行业精
气神，推进提升行业软实
力，向全社会讲好公交故
事、传播好公交声音。

2021年“我的公交我的城”主题宣传活动正式启动

风筝会上好时光
4月10日，小朋友在第二届金陵风筝会上放风筝。当
日，第二届金陵风筝会在江苏省南京市浦口区永宁
街道举行。人们放飞风筝，欢度快乐时光。

长征七号遥三运载火箭安全运抵文昌航
天发射场

落差30米：他们在打造三峡库区消落带
治理样板

10日至11日，部分中央
媒体、行业媒体及省内媒
体组成采访团，在山东省
菏泽市实地采访当地公

交发展成就。
据了解，目前 菏 泽市

城区公交运营车辆达到
1366部，运营常规公交

线路55条，定制公交190
多条，线路总长2400多
公里，日均发送5800多
个班次，日均客运量达15
万人次。

菏泽城际公交目前有
线路13条，车辆507辆。
菏泽城际公交在市区内
设立了城际公交公司、汽
车总站、火车站3处发车
区，各县区在汽车站设立
了发车区。

在菏泽城际公交公司
发车区，乘客王林彩向记
者表示，他经常往返于菏
泽市区至曹县之间，城际
公交开通之前该路线由私
人运营，单程票价十五块
钱，城际公交开通后，票
价三块钱，刷公交卡还能
享受到八折优惠，也就是
两块四毛钱。“公交改革的
红利让老百姓享受了，非
常有幸福感”，王林彩说。

菏泽城际公交票价是
政府指令性定价，除菏泽
至定陶票价为两元外，其
余线路均为三元。票价的
大幅下降，方便了群众出
行，节约了群众的出行成
本，成为当地近年来开展
城乡公交一体化发展的
成功典范。

“我的公交我的城”媒
体采访团自2016年起，已
先后走进27座城市，深
入采访各地公共交通发
展举措与成效，宣传推广
优秀经验与做法，吸引了
社会各界的广泛参与。根
据计划，今年的主题宣传
活动还将走进河南省驻
马店市等地，围绕“城市”
和“公交”两大关键词深
入采访，采访期间还将举
行公交发展座谈会、启
动“新能源公交高品质线
路”推选展示活动。

4月10日， 2021年“我的公交我的城”重大主题宣传活动在山东省菏
泽市举行启动仪式。图为启动仪式现场。

新华社海南文昌4月
12日电中国载人航天工
程办公室12日透露，执
行天舟二号货运飞船发
射任务的长征七号遥三
运载火箭完成了出厂前
所有研制工作，日前已
安全运抵文昌航天发射
场。

据介绍，长征七号遥
三运载火箭将与先期已
运抵的天舟二号货运飞
船一起按计划开展发射
场区总装和测试工作。

目前，发射场设施设
备状态良好，参试各系
统正在有序开展各项任
务准备。

4月10日，成都山地所
科研人员走在三峡库区
消落带上，准备开展相
关监测。

中科院、水利部成都山
地灾害与环境研究所（简
称成都山地所）等研究机
构的科研人员，立足位于
重庆忠县石宝镇中国科学
院三峡库区水土保持与
环境研究站，针对消落带
的生态修复问题开展多项
研究。科研人员按照土地
利用类型划分景观单元，
建成典型流域“坡面—小
流域—支流”不同尺度嵌
套式观测系，同时开展水
土保持、面源污染等试验
研究、监测评价，并进行
治理技术的示范推广。

三峡水库运行水位常

年变动于145 -175米高
程，产生30米垂直高差
的水库消落带，总面积达
348.9平方公里。中科院
三峡库区水土保持与环
境研究站副站长龙翼介
绍，近几年来，三峡库区

生态环境整体向好。由于
夏季出露、冬季淹水的反
季节淹没，摧毁了原有植
被系统，依然存在土壤侵
蚀加剧、土壤污染物质释
放、库岸失稳等次生环境
问题。

央行：数字人民币增加6
个试点测试地区

中国人民银行宏观审
慎管理局局长李斌4月12
日透露，2019年底数字人
民币相继在深圳、苏州、
雄安新区、成都及未来
的冬奥场景启动试点测
试，到2020年10月增加了
上海、海南、长沙、西安、
青岛、大连6个试点测试
地区。目前数字人民币试

点范围有序扩大，应用场
景逐步丰富。数字人民币
试点测试的参与人数、笔
数、兑换金额总体较小，
使用场景覆盖生活缴费、
餐饮服务、交通出行、购
物消费等多个领域。目前
数字人民币总体处于试
点测试阶段，正式推出还
没有时间表。
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актуално

ного хора го 
познават: от ек-
раните на авто-
ритетни теле-
визии, от него-
вата обществе-

на дейност, от думите му 
от професорската катедра 
на униБИТ, от активната 
му гражданска позиция, от 

а 7 април ки-
тайският предсе-
дател Си Дзин- 
пин проведе те-
лефонен разго-
вор с герман-

ския канцлер Ангела Мер-
кел. Си Дзинпин изтъкна, 
че деловото сътрудничест-
во между Китай и Герма-
ния напредва, преодолявай-
ки негативното влияние от 
пандемията от COVID-19 и 
други негативни фактори. 
За последните пет години 
Китай е бил най-големият 
търговски партньор на Гер-
мания, което е доказател-
ство за гъвкавостта и по-
тенциала на сътрудничест-
вото им. 

Си Дзинпин изрази на-
дежда, придържайки се към 
духа на взаимно зачитане 
и взаимната изгода, двете 
страни да продължат кон-
тактите си в различни об-
ласти, като по този начин 
съдействат за китайско-ев-
ропейското сътрудничество 
и възстановяване на светов-
ната икономика.

В момента китайско-ев-
ропейските отношения са 
изправени пред нов шанс 

М

Н

Трайна диря в 
обществения живот

Китай и Германия потвърдиха 
стратегическото си 
сътрудничество

Проф. Димитър 
Иванов

за развитие и различ-
ни предизвикателства. Те 
трябва да бъдат разглежда-
ни от стратегическа висота 
и да се отстранят негатив-
ните фактори. Китайско-
то развитие представлява 
шанс за Европа, каза още 
Си Дзинпин, изразявайки 
надежда, че ЕС ще върви 
към по-голяма стратегиче-
ска самостоятелност. 

Ангела Меркел заяви, че 
ЕС е самостоятелен външ-
нополитически играч, но 
в момента, заедно с целия 
свят, е изправен пред мно-
жество проблеми и предиз-
викателства. Необходимо 

е сътрудничеството между 
Китай и Германия и меж-
ду Китай и ЕС да продъл-
жи да се разширява и за-
дълбочава. 

Засилването на ки-
тайско-европейските връз-
ки е от полза не само за 
двете страни, но и за света. 
Германия очаква провеж-
дането на междуправител-
ствени консултации с Ки-
тай и скорошно възобновя-
ване на персоналните кон-
такти, както и засилване на 
сътрудничеството в спра-
вяне с пандемията, клима-
тичните промени, биораз-
нообразието и други сфери.

Ефективността на 
международното 
сътрудничество

аскоро Между-
народният валу-
тен фонд публи-
кува „Доклад за 
прогноза за све-
товната иконо-

мика“, според който през 
2021 г. и 2022 г. глобални-
ят икономически ръст ще 
е съответно 6% и 4,4%, а 
този за китайската иконо-
мика ще е 8,4% и 5,6%. 

В публикувания от 
МВФ „Доклад за финан-
совата стабилност в све-
та“ се казва, че благода-
рение на предприетите от 
Китай мерки останалите 
страни по-бързо са излез-
ли от кризата, причинена 
от пандемията.

В коментар на това на 
днешната си пресконфе-
ренция говорителят на 
Външно министерство 
Джао Лидзиен каза, че 

прогнозата на МВФ за 
повишения ръст на све-
товната икономика е ре-
зултат от международ-
ното сътрудничество в 
борбата с пандемията и 
усилията за възстановя-
ване на икономически  
дейности.

„Повишаването на про-
гнозата на китайския ико-
номически ръст от МВФ е 
доказателство за положи-
телна оценка на между-
народната общност за ки-
тайската политика и мер-
ки и увереността в перс-
пективите на китайското 
развитие. 

Китай заедно с различ-
ни страни ще отстояват 
отворен тип икономика и 
ще насърчават час по-ско-
рошното възстановяване 
на глобалното икономиче-
ско сътрудничество“.

Н

задълбочената му публи-
цистика.

През този пролетен ап-
рил проф. Димитър Ива-
нов измина и седмото де-
сетилетие от своя богат жи-
вот. Живот, отдаден на ля-
вата идея, на  обикновени-
те хора, на науката и твор-
чеството. 

Един от българите, ос-
тавящи трайна диря в со-
циалния живот на страна-
та ни с житейския си път.  
Проф. Димитър Иванов,  
близо половин век безре-
зервно посвещава на защи-
тата на суверенитета и на-
ционалната сигурност на 
България, отдава своя оп-
ит и сили и в полето на на-
уката и духовността на Ро-
дината.

Изключително богата е 
палитрата на професионал-
ната и духовна дейност на 
проф. Димитър Иванов –
водещ експерт в сферата на 
националната сигурност и 
основател на Института по 
лидерство, учен и изследо-
вател на делото на Стефан 
Стамболов, преподавател, 

публицист, колекционер, 
дарител, общественик. 

Особено активна и пол-
зотворна е работата му и 
като председател на редак-
ционните съвети на левия 
национален всекидневник 
„Земя“, на седмичниците  
„Русия днес” и „Китай днес” 
- утвърдени и популярни 
издания, символи на сво-
бодното слово, на журна-
листическата етика и обек-
тивността, защитаващи со-
циалните идеи и българ-
ската държавност и суве-
ренитет! 

От името на творческия 
колектив на в. „Китай днес“ 
пожелавам на юбиляра жи-
тейско и творческо дълго-
летие, крепко здраве и мно-
го лични и професионални ус-
пехи!

Седем десетилетия не са 
края! Това е началото на го-
лямата и плодоносна човеш-
ка зрелост, на мъдростта, 
събирана грижливо през го-
дините.

Петър ГЕРАСИМОВ  
Екип на в. „Китай днес“ 

Проф. д. ик. н. Димитър Иванов на 70 години!

азвитието на ки-
тайската външ-
на търговия през 
първото тримесе-
чие е било бла- 
гоприятно и стра- 

ната ще продължи да уве-
личава вноса чрез опти-
мизиране на данъчната и 
митническата си полити-
ки, съобщи говорителят на 
Министерството на търго-
вията Гао Фън на вчераш-
ната си редовна прескон-
ференция.

Той заяви, че според ре-
зултатите от анкета сред  
20 000 външнотърговски 
предприятия в момента 
ситуацията с реалните по-
ръчки е по-добра в срав-
нение с миналата година. 
Половината фирми са до-
волни от правителствени-
те мерки като намаляване 

на данъците и таксите и 
разширяване на улеснени-
ята за търговия. 

В същото време някои 
компании смятат, че про-
дължават да съществуват 
фактори на нестабилност 
и неяснота в целогодиш-
ното развитие на външна-
та търговия, както и ри-
скове като продължаваща-
та пандемия от COVID-19, 
нестабилност на глобал-
ната индустриална вери-
га и тази на доставките и 
усложнена международна  
среда.

Гао Фън каза още, че 
Министерството на търго-
вията ще следи внимател-
но за развитието на ситу-
ацията с външната търго-
вия и ще се стреми да съ-
действа за стабилния рас-
теж на вноса и износа.

Р

Благоприятно 
развитие на 
външната търговия
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За елиминиране  
на бедността, 
Китай използва 
добрия 
международен 
опит, създавайки 
модели и практики, 
отговарящи на 
неговите условия

Съществува  
консенсус относно 
засилването на 
сътрудничеството

коментарИ
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Демокрация в китайски стил 

Среща на финансовите министри и управителите 
на централни банки на страните от Г-20

Опитът в елиминирането на бедността печели 
привърженици по света

Н

Н

С

овата епидемия 
постави глобално 
предизвикател-
ство пред упра-
вленския опит,  
подтиквайки към  

размисъл върху същност-
та и ефективното прилага-
не на демокрацията в све-
та. Демокрацията по ки-
тайски демонстрира актив-
на жизненост, която при-
влича вниманието на меж-
дународната общност все-
ки ден все повече и пове-
че, коментира People‘s Daily 
Online.

Международната общ-
ност следи отблизо петго-
дишния план на Китай, 
страните по света не само 
търсят възможности за съ-
трудничество, но и науча-
ват повече за постижени-
ята на социалистическата 
демократична политика с 
китайски характеристики. 
Публикуването на 14-ия 

петгодишен план и дълго-
срочните цели на КНР до 
2035 г. са доказателство за 
това. От началото на из-
готвянето на тези докумен-
ти до тяхното преразглеж-
дане, както и до тяхното 
обсъждане и приемане по 
време на Двете сесии, це-
лият процес е ярък пример 
за демокрация в китайски  
стил. 

По време на разработва-
нето на тези документи ге-
нералният секретар на ЦК 
на КПК Си Дзинпин мно-
гократно пътува до различ-
ни места с инспекции, а съ-
що така проведе седем се-
минара, по време на които 
изслуша мненията на ли-
дери от различни слоеве и 
от различни сфери на об-
ществото. 

По време на Двете се-
сии в Китай тази годи-
на Си Дзинпин, заедно с 
делегатите, непрекъснато 

разглеждаше и обсъждаше 
проектодокументи.

През август миналата 
година в Интернет започ-
на работа за събиране на 
становища за изготвяне на 
документи. 

Получени бяха над 1 ми-
лион съобщения, система-
тизирани са над 1000 пред-
ложения. Екипът за разра-
ботване на документи ана-
лизира мненията и предло-
женията по различни аспе-
кти, взе предвид възмож-
но най-много предложе-
ния, добави, пренаписа и 
подобри общо 366 места в 
страната. 

В крайна сметка бяха 
подадени 546 предложения. 
След внимателен контрол 
по време на Двете сесии 
тази година, депутатите на-
правиха 55 корекции. Реди-
ца данни и факти обясняват 
„демокрацията като цялос-
тен пълен процес“, така бе 

демонстрирана мъдростта 
и желанията на народите 
от различни национално-
сти в Китай. 

Защо работи демокраци-
ята в китайски стил? Ис-
торическите и съвремен-
ните, чуждестранни и ки-
тайски практики показват, 
че участието на предста-
вители, избрани от хора-
та, в живота на страната 
и обществото, е изключи-
телно важно, отговаря на 
този въпрос People‘s Daily  
Online.

Демокрацията е една от 
ценностните цели на чове-
чеството. Съществуват раз-
лични форми на демокра-
ция, човек не може само 
да се придържа към стере-
отипен модел, освен това 
е невъзможно да се гово-
ри за съществуването само 
на един универсален стан-
дарт, се отбелязва в заклю-
чение на коментара.

а 7 април в Рим 
се проведе сре-
ща на финансо-
вите министри 
и управители-
те на централ-

ни банки на страните от 
Г-20. Тя е втората подоб-
на, след като Италия пое 
ротационното председател-
ство на групата.

На срещата страни-
те постигнаха консенсус 
за избягване на предва-
рително оттегляне от екс-
панзивните политики, на-
сърчаване реформата на 

международната данъчна 
система, борбата с клима-
тичните промени и устой-
чивото развитие.

В заключителната де-
кларация от срещата се 
посочва, че в рамките на 
Г-20 съществува консенсус 
относно по-нататъшно за-
силване на сътрудничест-
вото и продължаване на 
финансовата подкрепа за 
възстановяване на светов-
ната икономика след пан-
демията от COVID-19.

Както предишната, на-
стоящата среща също се 

проведе във видео формат. 
На пресконференция-

та след края на срещата, 
италианският икономиче-
ски и финансов министър 
Даниеле Франко изтък-
на, че според участници-
те, макар перспективата 
пред световната икономи-
ка да се е подобрила бла-
годарение на финансовата 
подкрепа и масовата вак-
синация срещу COVID-19, 
възстановяването все още 
е изпълнено с фактори на 
несигурност. 

По-ранното оттегляне 

от експанзивната парич-
на и фискална политика 
може да доведе до реал-
ни рискове, затова е необ-
ходимо то да става посте-
пенно и поетапно. 

За тази цел Междуна-
родният валутен и финан-
сов комитет е поискал до-
пълнително специални 
права на тираж в размер 
на 650 милиарда долара, 
за да се задоволи глобал-
ното търсене на резервни 
активи и се подпомогне 
възстановяването на све-
товната икономика.

поред стандар-
та за бедност 
на Световната 
банка изведе-
ните от бедност 
в Китай заемат 

над 70% от тази категория 
хора в глобален мащаб. В 
същото време Пекин реа-
лизира десет години пред-
срочно целта за намалява-
не на бедността, предвиде-
на в „Програмата на ООН 
за устойчиво развитие до 
2030 г.“ Независимо дали 
става дума за скорост или 
количество, постиженията 
на Китай в усилията му за 
намаляване на бедността са 
безпрецедентен успех за ця-
лото човечество, коментира 
Радио Китай. В публикува-
на бяла книга „Практиката 

на Китай в намаляването 
на бедността“ се посочват 
резултатите от правител-
ствената политика в сфе-
рата, чийто резултат е ели-
миниране на крайната бед-
ност до края на 2020 г. и 
извеждането на близо 99 
милиона селско население 
от това състояние, преда-
де Радио Китай. Как то-
ва стана възможно? Една 
от важните причини е це-
левата помощ за бедните 
хора. В политиката си за 
елиминиране на бедност-
та Китай използваше ак-
тивно добрия междунаро-
ден опит, създавайки в съ-
щото време модели и прак-
тики, отговарящи на него-
вите условия. В приетата 
от 73-ата сесия на Общото 

събрание на ООН през де-
кември 2018 г. резолюция за 
изкореняване на бедността 
в селата бяха включени ре-
дица идеи, сред които це-
левата подкрепа. Предста-
вителят на Програмата за 
развитие на ООН в Китай 
Беате Транкман посочва, 
че китайският модел за це-
лева помощ към бедни хо-
ра представлява добър оп-
ит за останалите страни, 
където има бедност.

Важно значение имат съ-
що и усилията на КНР да 
реализира проекти за из-
кореняването на бедност-
та в Азия, Африка и Ла-
тинска Америка, където с 
помощта на Китай се ре-
ализират проекти за тех-
нологично сътрудничество 

в изграждането на базова 
инфраструктура, в селското 
стопанство, в здравеопазва-
нето и други сфери. В шест 
села в Лаос, Камбоджа и 
Мианмар се реализират пи-
лотни проекти за избавяне 
от бедността, като се след-
ва китайският модел за це-
лева подкрепа към нужда-
ещите се и промените ве-
че са видни. Председателят 
на Фондацията за намаля-
ване на бедността в Лаос 
Чит Тависай казва: „Надя-
ваме се, проектът за техно-
логична помощ за намаля-
ване на бедността в Източ-
на Азия да стане добър при-
мер за международно съ-
трудничество в тази сфера“.

Демокрацията 
по китайски 
демонстрира 
активна 
жизненост, 
която привлича 
вниманието на 
международната 
общност 
всеки ден все 
повече и повече, 
коментира 
People‘s Daily 
Online
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итайската ин-
тернет индус-
трия отчита 
силен растеж 
през послед-
ните десетиле-

тия, но нейните центрове 
за данни, големи сървъри 
и клетъчни базови стан-
ции консумират енергия 
с по-бързи темпове. Това 
накара технологични фир-
ми да започна да мислят 
по-сериозно и да работят 
върху внедряването на еко-
логични решения, предаде 
Радио Китай. Според до-
клад на Китайския държа-
вен институт за енергий-
ната мрежа, консумация-
та на електроенергия са-
мо от центровете за данни 
през 2020 г. се оценява на 
над 200 милиарда киловат 

К

втономно безпи-
лотно подводно 
превозно сред-
ство (AUV), раз-
работено от Ин-
женерния уни-

верситет в Харбин, се спус-
на на дълбочина 7709 ме-
тра по време на дълбоко-
воден тест в океана и по-
стави нов рекорд за стра-
ната, съобщи Science and 
Technology Daily.

Устройството, нарече-
но „Укун“ (Wukong), което 
участва в третата фаза на 
дълбоководни тестове като 
част от ключова изследова-
телска програма за проуч-
ване на дълбоководни води 
през февруари и март, се за-
върна преди дни в приста-
нището Циндао в провин-
ция Шандун.

На 21 март, по време на 
последното си гмуркане, 

итайската сонда 
„Чан‘ъ-4“ под-
нови операци-
ите си на 29-ия 
лунен ден в да-
лечната страна 

на Луната, предаде аген-
ция Синхуа. 

Според Центъра за 
лунни изследвания и кос-
мическа програма към 
Китайската национална 
космическа администра-
ция, сондата се е „събу-
дила“ на 6 април в 21:43 
часа по пекинско време, 

а луноходът „Юйту-2“ 
(„Jade Hare-2“) - в 03:54 
същия ден.  

Лунният ден трае око-
ло 14 земни дни, със съ-
щата продължителност 
за лунна нощ. Сондата 
се захранва от слънчева 
енергия и обикновено пре-
минава в режим на зас-
пиване през лунната нощ.

„Юйту-2“ за 825 дни е 
изминал 682,8 метра по 
повърхността на далечната 
страна на Луната и се на-
мира на около 455 метра 

от мястото за кацане.
Оборудването на бор-

да на лунохода, включи-
телно панорамна камера, 
инфрачервен спектроме-
тър, детектор на неутра-
лен атом и лунен радар, 
ще продължи да извърш-
ва научни изследвания.

На 3 януари 2019 г. 
сондата „Чан‘ъ-4“ напра-
ви меко кацане в крате-
ра Von Karman на басейна 
на Южния полюс-Aitken в 
далечната страна на Лу-
ната.

А

К

„Укун“ постави рекорд от  
7709 метра дълбочина в океана

Сондата “Чан’ъ-4” възобнови 
работата си на 29-ия лунен ден

около десет процента. То 
ще се удвои за седем или 
осем години и ще се пре-
върне в основен източник 
на енергопотребление в бъ-
деще“, обяснява в интервю 
за агенция „Синхуа“ проф. 
Уан Юенфън от Пекинския 
университет за комуника-
ции. Проф. Уан, който из-
следва начините за намаля-
ване на въглеродните еми-
сии и е сред най-отявлени-
те радетели за екологично 
развитие, смята, че пред-
приятията в сектора тряб-
ва да действат бързо за из-
граждане на по-екологична 
интернет инфраструктура. 

В отговор на тази необ-
ходимост китайските тех-
нологични гиганти като 
„Хуауей“ (Huawei) и „Тен-
сент“ (Tencent) се стремят 
да изградят интернет ин-
дустрия с нулеви въглерод-
ни емисии. По време на 
Световния мобилен кон-
грес, който се проведе през 
февруари т. г. в Шанхай, 
„Хуауей“ представи свое-
то решение за нулевовъгле-
родна мрежа, включител-
но минимализирани базо-
ви станции, сървърни зали, 
центрове за данни и широ-
ко използване на „зелена“ 
електроенергия. 

Вицепрезидентът на ком- 
панията и ръководител на 
нейната продуктова ли-
ния за дигитални устрой-
ства и решения Джоу Тао-
юен посочва, че „Хуауей“ 
може да намали консума-
цията на енергия като из-
ползва високоефективни, с 
ниско потребление на енер-
гия и силно интегрирани 
сървъри и като минимизи-
ра заемането на помещения 
в базовите станции. Цен-
тровете за данни на ком-
панията могат да използват 

технология за непряко ох-
лаждане с изпарение, за да 
спестят 17 процента енер-
гия в сравнение с тради-
ционния разтвор за охлаж-
дане, добави Джоу.

Старшият вицепрези-
дент на компанията „Сугон 
Енерджи“ (Sugon Energy) Яо 
Юн вярва, че подобряване-
то на технологията за теч-
но охлаждане е най-добри-
ят начин да се преодолее 
проблемът с енергийната 
ефективност на центрове-
те за данни. „Това може 
да подобри стабилността, 
ефективността и експлоа-
тационния живот на сър-
върите, както и да увели-
чи плътността на внедря-
ване на сървърите. Центро-
вете за данни могат да бъ-
дат по-щадящи за околната 
среда с по-малко шум и по-
вече рециклирана резерв-
на топлина“, казва Яо Юн.

Интернет гигантът „Тен-
сент“ е избрал региони с 
достатъчно зелена енергия, 
за да изгради своите цен-
трове за данни, като Хуай-
лай в провинция Хъбей в 
северната част на Китай, 
която има изобилие от вя-
търна енергия, или Ци-
нюен в провинция Гуан-
дун в Южен Китай, къде-
то има изобилие от водна 
енергия. В Цинюен освен 
консумация на електри-
чество от ВЕЦ центрове-
те за данни използват ви-
сокоефективен захранващ 
модул и технология за без-
платно охлаждане, която 
използва естествени източ-
ници на студ, за да се на-
мали стойността на енер-
гийната ефективност (PUE) 
до 1,25. PUE е мярка за то-
ва колко ефективно компю-
търният център за данни 
използва своята мощност. 

Интернет индустрията въвежда екологични 
решения за пестене на енергия

часа, което представлява 
2,7% от цялостното потреб-
ление в страната. До 2030 г. 
потреблението на електро-
енергия в центрове за дан-
ни в Китай ще надхвърли 
400 милиарда киловат часа, 

което ще представлява 3,7% 
от общата консумация, се 
казва в доклада.

„Потреблението на елек-
троенергия от китайската 
интернет индустрия на-
раства с годишен темп от 

„Укун“ слезе на дъното 
на океана, за да поста-
ви рекорд в спускането 
на рекордна дълбочина. 
Превозното средство пъ-
тува в продължение на 3 
часа 15 минути, като на-
прави 1543 изображения 
и засне 144 минути видео. 

То достигна максимална 
дълбочина от 7709 метра, 
което е вторият резултат 
след руския AUV Vityaz-D.

В предишните две дъл-
боководни изпитания 
„Укун“ достигна дълбо-
чина съответно 5016 и 
6656 метра.

Представиха проучванията на LAMOST
Китай представи резултатите от осемгодишната 
работа на своя голям многообективен спектроскоп за 
наблюдение на далечни обекти LAMOST. Очакванията 
са броят на достигнатия от него спектър да премине 
20 милиона елемента до 2022 г. Спектралните данни 
от LAMOST са незаменими в проучванията на 
структурата, формирането и еволюцията на Млечния 
път, както и в търсенето на редки и плътни небесни 
тела, изучаването физиката на звездите и далечната 
Вселена. LAMOST бе завършен през 2008 г. и започна 
редовни проучвания през 2012 г., а през 2020 г. 
приключи заплануваното осемгодишно спектърно 
изследване.

Снимка Синхуа



7днесКитай
16. – 22.04.2021

прИятелИ

якаш още е 
пред мен, с жи-
вото си, интели-
гентно лице, с 
наблюдателния 
си поглед. По-

знавахме се още от години-
те, когато беше заместник 
-началник на отдел „Меж-
дународен“ на ЦК на БКП, 
в края на седемдесетте. 

Д-р Дончо Дончев беше 
активен сътрудник на на-
шето първо обществено-ли-
тературно списание „Оте-
чество“, естествено със за-
дълбочени статии и комен-
тари за Далечния Изток и 
главно за Китай. 

За това свое творчество 
Дончев имаше солидна ба-
за – завършил бе Москов-
ския държавен институт за 
международни отношения 
(тази фабрика за диплома-
ти) със специалност „све-
товна икономика”. Скоро 
след това получава и науч-
ната степен Доктор на ис-
торическите науки от Ин-
ститута за Далечния изток 
при Академията на науки-
те на Русия.

Почти целия си съзна- 

т град Нинбо, 
на крайбрежие-
то на Източно-
китайско море,  
през последни-
те няколко го-

дини идват добри новини 
за развитието на бизнеса в 
селскостопанската област 
между страните от Цен-
трална и Източна Европа 
и Китай. 

В Младежкия инова-
ционен център (Нинбо) – 
Централна и Източна Ев-
ропа на едноименния ки-
тайски град, с население 
над 8 милиона души, през 
ноември 2018 г. бе открит 
първият офис на Центъра 
за насърчаване на сътруд-
ничеството в областта на 
селското стопанство между 
Китай и страните от Цен-
трална и Източна Европа  
(ЦНСССКЦИЕ) в КНР. 

Младежкият център съз-
дава условия за ускоряване 
на сътрудничеството меж-
ду КНР и държавите от 
ЦИЕ, с което популяризира 
инициативата „Един пояс,  
един път“. 

От колегите си в Мла-
дежкия иновационен цен-
тър ЦНСССКЦИЕ научи 
за обособяване на открито 

С

О

Споменът остава жив

гост и почетен лектор е по-
канен и посланик Дончо 
Дончев.

„Попитах ги, спомня си 
той, знаят ли как се пи-
ше думата „Китай“? Мно-
го лесно. Един правоъгъл-
ник, пресечен в средата с 
черта – символизиращ цен-
тралното място на Подне-
бесната…“

Замисли се за момент, 
после продължи: „Това, ка-
зах им, възпитава у китае-
ца начин на мислене, на 
самочувствие, специфичен 
ключ към осмислянето и 
разбирането на тази огро-
мна държава. Всъщност 

не държава, а както каз-
ва един френски професор 
“Китай не е нация, а циви-
лизация“.

Този разговор все едно 
беше вчера, един от реди-
цата пъти, когато съм се 
срещал с д-р Дончо Дон-
чев, една енциклопедична 
личност, обогатена със зна-
нията на древния език и ис-
торията на Китай. Един го-
лям приятел на огромната 
азиатска страна, професио-
налист от висока класа. За 
такива хора споменът ос-
тава винаги жив…

Петър ГЕРАСИМОВ

Преди пет години, на 21 април 2016 г., от този свят си отиде една 
забележителна личност - дългогодишният дипломат и учен, посланик 
Дончо Г. Дончев (22 юни 1938 г. – 21 април 2016 г.). След седмица 
го изпратихме по вечния път – голяма група приятели, колеги, 
дипломати, видни политици и общественици.

телен живот посланик Дон-
чев свързва с Изтока. Рабо-
тил е в посолствата в Пхе-
нян и Пекин. Беше посла-
ник на България в Китай 
(1983-1989) и началник на 
отдел „Пети” (1989-1990) във 
Външно министерство. В 
периода 1990-1992 г. заема-
ше поста заместник-минис-
тър на външните работи. 

През 2009 г. бе удостоен  
със златния почетен знак 
на МВнР.

Спомням си една ис-
тория, която преди годи-
ни бе споделил с мен голе-
мият китаист, дипломат и 
учен. В Българската народ-
на банка организират курс 
по изучаване на китайски в 
извънработно време. Като 

Младежкият иновационен център в Нинбо – 
възможност за производителите от ЦИЕ 

международно простран-
ство в Нинбо. Там произ-
водителите от Централ-
на и Източна Европа, обе-
динени в платформата 
„17+1“, получават възмож-
ност директно да търгуват 
на необятния китайски па-
зар, съобщиха за вестник 

„Китай днес“ от офиса на  
ЦНСССКЦИЕ. 

„Целта на китайските 
ни партньори е Нинбо да 
се превърне в предпочита-
на начална дестинация за 
навлизане на продукти от 
Централна и Източна Ев-
ропа на китайския пазар, 

120 чуждестранни служи-
тели, насърчавайки обме-
на на повече от 3000 ки-
тайски и чужди малки и 
микро предприятия, еки-
пи и физически лица. 

Сред тях висококвали-
фицирани специалисти – 
чуждестранни лекари, меж-
дународни мениджъри по 
човешки ресурси, препода-
ватели по изкуства и др., 
които идват в Нинбо и за-
почват собствен бизнес. Уч-
редените компании са от 
над 50 държави, включи-
телно България, Румъния, 
Чехия, Латвия, Литва и др. 

Центърът в Нинбо е въз-
можност висококачествени 
продукти от Китай да на-
мерят пазар в страните от 
ЦИЕ, отбелязват от офиса 
ЦНСССКЦИЕ и обявяват 
адрес за контакт. 

На него българските 
производители могат да 
получат по-подробна ин-
формация за възможност-
ите, които Младежкият 
иновационен център Ки-
тай (Нинбо) – Централна и 
Източна Европа предлага: 
г-н Цао Руей (Mr. Cao Rui, 
Ray) на е-mail: caorui0097@
gmail.com

Любомир МИхАйЛОВ

Официална среща на д-р Дончо Дончев,  
посланик на България в Китай, и У Сюециен,  
министър на външните работи на КНР, 1985 г.

Младежкият иновационен център в Нинбо създава условия  
за сътрудничеството между КНР и държавите от ЦИЕ, с което  

се популяризира инициативата „Един пояс, един път“

избрано място за двупосоч-
ни инвестиции, сътрудни-
чество и културен обмен, 
търсена отправна точка 
от китайски предприятия 
за пробив на пазарите в 
ЦИЕ.“ 

Нинбо е своеобразна 
врата за външната тър-
говия по делтата на река 
Яндзъ и за Китай. Осъз- 
ната е необходимостта да 
се обособи пространство 
за работа на свързаните с 
чужбина младежко пред-
приемачество и иновацион-
ни проекти, на малките и 
микро предприятията и 
специалисти от ЦИЕ и от 
страните по протежението 
на „Един пояс, един път“. 

Голямата цел е градът 
да стане желано място за 
предприемачество и инова-
ции от китайската младеж 
и младежите от ЦИЕ. Та-
ка се преодоляват географ-
ските и културни ограни-
чения и се приобщават 
държавите от Централна 
и Източна Европа.

От откриването на Мла-
дежкия център в Нинбо на 
8 юни 2018 г. са акумулира-
ни над 600 консултантски 
и 108 международни про-
екта. Привлечени са над 
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Провинция Анхуей

В провинцията има 3,6 мили-
она хектара гори с разнообраз-
ни видове растения, 91 вида ди-
ви животни, които са под нацио-
нална защита.

 Инфраструктурата  
на провинцията

е много добре развита. Благода-
рение на магистралите в Анхуей 
може да се стигне за 2–5 часа до 
съседните големи градове. На те-
риторията на провинция Анхуей 
се намира най-гъстата жп мрежа 
в Източен Китай. Има също 6 ле-
тища и 5 първокласни пристани-
ща на река Яндзъ.

Столицата Хъфей 
е със статут на окръг с площ 7266 
кв. км и население над 5 милиона. 
Хъфей е един от най-бързо разви-
ващите се в икономическо отно-
шение китайски градове. 

Забележителности  
на провинция Анхуей

Древните села Сиди и хунцуън  
са запазили в автентичния си вид 
като образец на китайската селска 
архитектура.

Село Сиди е построено по вре-
ме на династия Северна Сун и пре-
живява период на разцвет по вре-
мето на династия Цин.

Хyнцуън е наричано още „се-
лото на традиционната живопис“. 
Подобно на Сиди, сградите тук са 
в типичния xyейcки стил, c бели 
стени и черни покриви, богато де-
корирани с изящни дърворезби. 

И двете исторически селища са 
в Списъка на ЮНЕСКО за све-
товното културно и архитектурно 
наследство.

Планината хуангшан (Жълта-
та планина) играе важна роля в 
китайската културна история – ле-
гендите я сочат като място, къде-
то е открит еликсир на безсмър-
тието, и в продължение на столе-
тия тя привлича отшелници, по-
ети и пейзажисти. 

През 1990 година Хуангшан е  
вписана в Списъка на световното 
наследство на ЮНЕСКО.

Координати:  
31° 50’ N 117°0’ E

Граници: 
на изток – провинция Дзянсу,  
на югоизток – провинция Джъдзян, 
на юг – провинция Дзянси,  
на югозапад – провинция Хубей,  
на северозапад – провинция Хънан и 
на север – провинция Шандун.

Площ: 
140 200 кв. км - 22-ра по ранг в Китай

Географски обекти:  
реки Яндзъ, Яндзъ и Хуанхъ, езеро 
Чаоху, планините Хуангшан, Ландзя, 
Дзюхуа и планинската верига 
Дзяннан

Най-висока кота:  
връх Лиенхуа 1873 м

Градове:
Хъфей – столица и най-голям град, 
Суджоу

Административно деление:  
16 префектури, 105 окръга,  
1845 общини

Население (2017): 
62 000 000 – 8-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 
440/кв. км – 9-а по ранг в Китай

Етнически състав: 
хан - 99%, хуей - 0,6%

Географски данни
Провинция Анхуей се намира 

в югоизточната част на Китай, в 
долното течение на река Яндзъ. 
Реките Яндзъ и хуанхъ разделят 
провинцията на три естествени ре-
гиона: равнината хуайбей (на се-
вер от Хуанхъ), хълмистата част 
Дзян хуай (между Яндзъ и Хуан-
хъ) и планинската верига Дзян-
нан (на юг от Яндзъ). На север от 
река Хуанхъ теренът е равнинен и 
е част от Севернокитайската рав-
нина. Земите от двете страни на 
Яндзъ и около езерото Чаоху са 
ниски, равнинни и плодородни. 

Анхуей е разположена на пре-
ходния пояс между умерената зо-
на и субтропичната зона. В про-
винцията е топло и влажно, с яс-
но изразени сезони и с обилни ва-
лежи. Средната годишна темпера-
тура варира от 14 до 170. 

Земята в Анхуей е плодород-
на. Общата обработваема земя на 
провинцията е 5,74 милиона хек-
тара и е подходяща за разнообраз-
ни земеделски култури. 

Древното село Хунцуън

Планината Хуангшан
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Географски данни
Провинция Гансу е важен стра-

тегически център, свързващ цен-
търа на страната с обширната те-
ритория на Крайния запад. Сто-
лицата Ланджоу се намира в цен-
тралната част на Гансу, на южния 
бряг на огромната река Хуанхъ.

Платата са доминиращите ге-
ографски характеристики на Ган-
су. По южната граница скалистите 

Провинция Гансу

су няма особени топографските ха-
рактеристики, за разлика от юго-
изток, където земята е претърпя-
ла локални премествания в резул-
тат от редица земетресения. На се-
верозапад теренът е хълмист и се 
спуска към пустинята Гоби. 

Климатът в Гансу е характерен 
с резки температурни колебания и 
с неравномерни, често оскъдни ва-
лежи. Напояването зависи главно 
от оттока от топящите се снегове 

Координати:  
38° N 102° E

Граници: 
на север – Монголия, на североизток 
– автономен регион Вътрешна 
Монголия, на изток – Нинся-хуейски 
автономен регион и провинция 
Шанси, на юг и югозапад – 
провинции Съчуан и Цинхай,  
на запад – Синдзян-уйгурски 
автономен регион

Площ: 
453 700 кв. км – 7-а по ранг в Китай

Основни географски обекти: 
река Хуанхъ, планините Цилиен, 
коридорът Хъси, пустинята Гоби

Най-висока кота: 
връх Алтин-Таг  – 5830 м

Градове: 
Ланджоу – столица и най-голям град, 
Пинлян, Дзиуцюен, Дунхуан

Административно деление: 
14 префектури, 86 окръга,  
1344 общини

Население (2017): 
26 260 000 – 22-а по ранг в Китай

Плътност на населението: 
58/кв. км - 27-а по ранг в Китай

Етнически състав: 
хан – 91%, хуей - 5%, дунсян - 2%, 
тибетски - 2%

вериги на планините Цилиен от-
делят Гансу от провинция Цинхай. 

В долината на река хуанхъ 
са съсредоточени най-плодород-
ните земеделски земи. На около  
250 км северозападно от Ланджоу 
има нисък земен участък, където 
теренът е относително равен и ре-
ките, захранвани от ледници, из-
чезват в пустинята – това е зона-
та, известна като коридорът хъси. 

По-високите планини наблизо 
са покрити с гори, но „дъното“ на 
самия коридор е монотонна равна 
и безплодна жълта земя.

В Западна и Северозападна Ган- 

в планината Цилиен.
Въпреки че растителността е 

доста ограничена, древните гори 
все още съществуват във високи-
те части на планините Люпан в 
източната част на Гансу. 

По-голямата част от население-
то на провинцията се занимава 
със земеделие, макар че все пове-
че хора се занимават с търговия 
и промишленост.

Населението е съсредоточено 
в басейна на Хуанхъ, в плодород-
ните равнини на юг и в централ-
ните участъци, там където е въз-
можно напояване, както и в сухите 

тераси на планината Лиупан. В за-
падната част на Гансу население-
то е концентрирано в редица мал-
ки, изолирани оазиси, разпръсна-
ти в полите на високите заснеже-
ни вериги.

Инфраструктурата  
на провинцията

Гансу е важен жп коридор, 
свързващ Източен Китай и Запа-
ден Китай, затова и тук железо-
пътната мрежа е много развита. 
До Пекин, Шанхай и много дру-
ги градове може да пътувате и с 
високоскоростни влакове. В про-
винцията има около 10 летища.

Ланджоу е столица и най-голе-
мият град на провинция Гансу, а 
също и един от 100-те най-големи 
научни града в света по резултати 
от научни изследвания. Площта му 

е 13 086 кв. км, с 3 790 900 жители.
Столицата Ланджоу е също и 

основен транспортен център в про-
винция Гансу.

Други големи градове в про-
винцията са Пинлян в източната 

част и Дзиуцюен в западната част, 
където се намират и големите пе-
тролни и минни центрове Юмън 
и Дзяюгуан.

Забележителности  
на провинция Гансу

Западният край на Великата 
китайска стена Дзяюгуан, близо 
до едноименния град, е най-голе-
мият и най-непокътнатият проход 
в Великата стена. Построен по вре-
ме на ранната династия Мин, ня-
къде около 1372 г. 

Пещерите Могао са система 
от няколкостотин пещерни хра-
ма, разположени в речния оаз-
ис на Пътя на коприната, в бли-
зост до град Дунхуан. Тук будист-
ките монаси са издълбали меж-
ду 4-ти и 12-и век около 1000 пе-
щери във високите около 17 м  

скали и са ги украсили с будистки 
мотиви (статуи на Буда, скулпту-
ри и стенописи). В момента са за-
пазени 492 пещери. Пещерите Мо-
гао са включени в Списъка на све-
товното наследство на ЮНЕСКО. 

Западният край на Великата 
китайска стена Дзяюгуан

Пещерите Могао 
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Китай насърчава устойчивите опаковки 
в сектора на експресните доставки

рез цялата 2020 г.  
година данъч-
ната тежест за 
бизнеса е нама-
лена с над 2,6 
трилиона юана, 

от които 1,7 трилиона под 
формата на освобождаване 
от социално-осигурителни 
вноски.

Данъчната статистика 
показва, че през 13-ата пе-
тилетка общият размер на 
новите намаления на данъ-
ците и таксите надхвърля 
7,6 трилиона юана. В също-
то време са въведени реди-
ца облекчения. Между 2016 
и 2018 г. бе проведена в на-
ционален мащаб реформа 
на ДДС, включително хар-
монизиране и уеднаквява-
не на ставките, повишен бе 
прагът за начисляване на 
индивидуален данък. През 
2019 г. стартира по-мащаб-
но намаляване на данъците 
и таксите. През 2020 г. бя-
ха въведени седем кръга с 
28 преференциални поли-
тики в сферата на данъчно-
то облагане, които да под-
крепят икономическото и 
социалното развитие за по-
страдалите от епидемията 
от COVID-19.

Благодарение на мер-
ките за различните години 
между 2016 и 2019-а данъч-
ната тежест на макрониво 

в Китай е била съответ-
но 17,47%, 17,35%, 17,01%, 
и 16,02%. През 2020 г. тя 
е продължила да спада до 
15,2%, което е с близо 3 
процентни пункта по-ниско 
от 18,13% в края на 12-ата 
петилетка през 2015 г.

Според официални дан-
ни по време на 13-ата пе-
тилетка (2016-2020) намале-
нието на данъци за компа-
нии в сферата на научните 
и технологични иновации 
е било средно с 28,5% на 
година, като така в бизне-
са са останали 2,54 трили-
она юана. 

През последните годи-
ни данъчната политика на 
Китай в подкрепа на тех-
нологичните иновации не-
прекъснато се оптимизира 
и подобрява, което насър-
чава компаниите да увели-
чават инвестициите и спо-
мага за натрупване на ино-
вативен ресурс.

За този период се на-
блюдава и засилване на 
политическата подкрепа, 
включително данъчни сти-
мули, които ефективно на-
сърчават енергичното раз-
витие на новите икономи-
чески модели и сектори и 
се дава тласък на ускоре-
ното изграждане на модер-
на индустриална система. 
Индустриите, свързани с 

П

От 2016 до 2020 г. данъчната тежест 
за бизнеса е намаляла с 15,2%

дигиталната икономика, са 
се развивали бързо, като 
от 2016 до 2020 г. данъч-
ните приходи от тях са на-
раствали средно със 7,2%, 
което е с 3 процентни пунк-
та по-бързо от общото ни-
во за страната. 

Данните за фактури-
те с добавена стойност по-
казват, че през изминали-
те пет години приходите 
от продажбите на водещи-
те предприятия в четирите 
основни индустрии (ключо-
ви компоненти, усъвършен-
ствани технологии, основ-
ни материали и индустриал- 
ни технологии) са нарасна-
ли от 1,09 трилиона юана 
през 2017 г. до 1,47 трили-
она юана през 2020 г. Го-
дишният темп на растеж е 
10,8%. Приходите от про-
дажби на високотехнологич-
ните индустрии в Китай са 
нараствали средно с 21,3% 
на година, като при високо-
технологичните услуги този 
ръст е 28% годишно.

Броят на компании-
те, които ползват данъч-
ни преференции по линия 
на своята научноизследова-
телска и развойна дейност, 
се е увеличил от 53 000  
през 2015 г. до 339 000 през 
2019 г., което представля-
ва ръст от 5,4 пъти за пет 
години. В номинално из-
ражение средствата, кои-
то са останали в бизнеса 
са нараснали от 72,6 млрд. 
юана в началото на пети-
летката до 355,2 милиар-
да юана в края й, а през  
2020 г. те са били 360 ми-
лиарда юана.

Приспадането на разхо-
дите за научноизследовател-
ска и развойна дейност про-
дължава да се разширява 
към повече компании, сти-
мулирайки инвестициите 
в иновации. Национални-
те инвестиции за научно-
изследователска и развойна 
дейност са нараснали от 1,42 
трилиона юана през 2015 г. 
до 2,44 трилиона юана през 

По данни на Държавната данъчна администрация 
на Китай през изминалите пет години (2016-
2020) са били намалени над 7,6 трилиона юана 
данъци, като данъчната тежест на макрониво е 
спадала всяка година, а в края на периода този 
спад е достигнал 15,2%.

2020 г. И двата показате-
ля регистрират двуцифрен 
ръст, извеждайки Китай на 
второ място в света по раз-
ходи за научноизследовател-
ска и развойна дейност.

Данъчната статистика 
показва, че по време на  
13-ата петилетка (2016-2020) 
броят на новите, свързани 
с данъци пазарни субекти 
в цялата страна се е уве-
личавал с повече от 10 ми-
лиона годишно. А това на 
свой ред засилва жизне-
ността на пазара, насърча-
вайки устойчивото иконо-
мическо и социално разви-
тие. За горепосочения пе-
риод в Китай е имало над 
57 милиона нови, свърза-
ни с данъка пазарни субе-
кта, което е увеличение с 
26 милиона в сравнение с 
началната година. Увели-
чил се е значително и де-
лът на съвременните услуги 
в новосъздадените субекти, 
свързани с данъци, а този 
на трудоемките индустрии 
е намалявал всяка година.

По време на периода 
2016-2020 г. броят на свър-
заните с данъците пазарни 
субекти в индустрията на 
съвременните услуги като 
лизинг, бизнес услуги, на-
учни изследвания и техни-
чески услуги, услуги за пре-
нос на информация и ин-
формационни технологии, 
е бил съответно 10%, 3,9% 
и 2,8% през 2015 г., а през 
2020 г. е нараснал до 13,7%, 
5,5% и 3,8%. Делът на нови-
те пазарни субекти, свърза-
ни с данъци, в трудоемки-
те индустрии като търговия 
на едро и дребно, хотелиер-
ство и общественото хра-
нене е намалявал всяка го-
дина от съответно 43,4% и 
12,7% през 2015 г. до 37,3% 
и 7,6% през 2020 г.

Данъчната реформа 
подобри бизнес средата в 
Китай и направи данъч-
ната система по-оптимал-
на. Компаниите са глав-
ните участници на пазара, 
Пекин разбира това и вина-
ги се е стремял да подобря-
ва своята пазарно ориенти-
рана и основана на правила 
бизнес среда, благоприят-
стваща както чуждите, та-
ка и местните инвестиции.

итай активно 
популяризира 
екологично чис-
ти опаковки в 
сектора на екс-
пресните дос-

тавки, тъй като властите 
са установили ясни изиск-
вания за опаковане както 
за куриерските компании, 
така и за техните клиенти, 
обяви Държавната пощен-
ска администрация, цити-
рана от агенция Синхуа. 

Куриерските компании 
трябва да използват опа-
ковъчни материали, които 
отговарят на стандартите, 
определени от правител-
ството, и да дават приори-
тет на материалите, кои-
то могат да бъдат използ-
вани повторно или лесно 
да се изхвърлят, заяви го-
ворителят на пощенската 
администрация Гуан Айу-
ан на пресконференция по 

повод скорошното влизане 
в сила на новите изисква-
ния за опаковки за колети 
и експресни колети.

Куриерските компа-
нии трябва да използват 
по-икономични и устой-
чиви методи за опакова-
не, като използват по-мал-
ко материали като лента и 

пълнители и да рецикли-
рат опаковъчни материали.

Говорителят отбеляза, 
че клиентите на услугите 
за експресна доставка съ-
що трябва да поддържат 
устойчиви опаковки, да 
се съобразяват с новите 
правила и да избягват из-
ползването на материали, 

К
които не отговарят на за-
коновите изисквания и на 
разпоредбите към тях.

Пощенската админи-
страция планира да стар-
тира едногодишна кам-
пания този месец за на-
маляване на прекомерно-
то опаковане, като за ку-
риерския сектор ще бъ-
дат разработени държав-
ни стандарти за ограни-
чаване на прекомерното 
опаковане.

Към 24 март тази годи-
на в Китай са обработе-
ни над 20 милиарда коле-
та чрез експресни служби 
за доставка. Това означава, 
че на ден са правени сред-
но 240 милиона експресни 
пратки.  Според прогноза-
та на пощенската админи-
страция тази година в Ки-
тай ще бъдат обработени 
над 95 милиарда колета, 
отбелязва Синхуа.
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еотдавна в град 
Харбин, про-
винция Хъй-
лундзян, едно  
фотостудио при- 
доби голяма по- 

пулярност сред младите ки-
тайци заради разнообразие-
то от костюми, грим и деко-
ри, които предлага. Посети-
телите могат да се снимат 
както пожелаят, без да се 
налага да следват инструк-
циите на професионални 
фотографи.

Студиото не е много 
голямо, но е разделено на 
различни тематични зони. 
Кино, магазинче за бонб-
они, японска пералня, сел-
ска кухня или уютна спал-
ня, всичко е декорирано и 
подходящо за снимки. Мла-
дите жени идват в студио-
то със свое облекло и аксе-
соари и използват различ-
ните декори за своите сел-
фита. Една от посетителки-
те казва, че сама е избра-
ла всеки детайл, това я ка-
ра да се чувства по-свобод-
на и да се забавлява. Друга 
клиентка на студиото обяс-
нява, че обича да се снима, 
но в професионално сту-
дио трябва да прекара мно-
го време, за да я нагласят 
и направят снимките, след 
което трябва да чака да ги 
принтират. В студиото за 

Н

Студио за селфита е новото 
забавление за жените в град Харбин

ази група мла-
ди хора имат ин-
тересни идеи и 
според данни 
на „Таобао“ все-
ки ден се появя-

ват най-малко по 1000, на-
пример за продажбата на 
сватбени костюми за кот-
ки в традиционен китайски 
стил или сладолед от фуд-
зиенската кухня. Някои от 
собствениците дори са на-
мерили начин как да поз-
волят на своите клиенти да 
летят по всяко време и на-
всякъде.

Първоначално хората не 
обръщат голямо внимание 
на тези идеи, но след време 
установяват, че това всъщ-
ност са техни детски мечти. 
Младите китайци използ-
ват тези магически идеи в 
„Таобао“, за да превърнат 
мечтата в голям бизнес.

Според Лиу Дуншън от 

Т

Платформата за електронна търговия 
„Таобао“ помага на младежите
Много китайски младежи под 25 години предпочитат да започнат собствен 
бизнес след завършването на университета в платформата за електронна 
търговия „Таобао“, където регистрират свои онлайн магазини. Данните 
показват, че след началото на епидемията от новия коронавирус броят 
на онлайн магазините се е увеличил значително. Почти всеки ден около 40 
хиляди души започват нов бизнес в платформата, а средната възраст на 
собствениците е само 25 години.

подкрепят и проявяват раз-
биране към всички идеи, 
дори към най-страшните.

Според статистиките 
всеки ден в „Таобао“ се по-
явяват над 1000 нови сто-
ки. Много от тях привли-
чат вниманието на потре-
бителите и си спечелват го-
ляма популярност. Тради-
ционните китайски облек-
ла ханфу например вече се 
превърнаха в огромна ин-
дустрия, като освен за все-
кидневието се появиха раз-
лични видове – за нощни 
клубове, за мотоциклети-
сти, дори за котки.

Главният директор на 
отдела за маркетинг на гру-
пата „Алибаба“ Дун Бън-
хун казва, че през минала-
та година търсенето на хан-
фу за домашни любимци 
се е увеличило със 109%, а 
за нощни клубове – с 86%. 
Освен това повечето нео-
бичайни стоки се продават 
много добре в „Таобао“, на-
пример продажбите на кук-
ла от анимационен филм 
са се увеличили с 2204%.

Платформата за елек-
тронна търговия „Таобао“ 
предоставя огромна сво-
бода на собствениците на 

магазини, особено на мла-
дите, да реализират меч-
тите си, използвайки въз-
можностите, които предла-
гат новите медии, напри-
мер предаванията на жи-
во, видеоклипове, 3D тех-
нологиите.

Неотдавна „Алибаба“ 
обяви плановете си да обу-
чи един милион тийней-
джъри от селските райони 
на Китай, за да им помог-
не да започнат свой собст-
вен онлайн бизнес. Това е 
най-голямата компания за 
електронна търговия в Ки-
тай, която оказва финансо-
ва подкрепа на младежите.

„Алибаба“ обеща да ин-
вecтиpa 1 милиapд юaнa 
(154 млн. д.), за да помог-
не на завършилите универ-
ситети младежи да се за-
върнат в родните си места 
и да започнат свой бизнес. 
Е-тъpгoвиятa, чиeтo paз-
витиe e cилнo пoдкpeпeнo 
oт pъкoвoдcтвoтo нa Kи-
тaй, ce paзпpocтpaнявa 
бъpзo в ceлcкитe paйoни нa 
cтpaнaтa. B ceлaтa ca cъз-
дaдeни и цeнтpoвe, кoитo дa 
пoмoгат нa онези, кoитo нe 
paзпoлaгaт c нeoбxoдимитe 
yмeния дa тъpгyвaт oнлaйн.

селфита обаче тя използва 
своя смартфон и може вед-
нага да ги сподели.

Собственичката на ед-
но от студиата за селфита 
в Харбин Сю Дзясин обяс-
нява, че всички декори, ди-
зайн и мебели са направе-
ни от нея и две помощнич-
ки. Докато учи фотография 
Сю Дзясин посещава ня-
колко студиа за селфита в 
Тайланд. Там я впечатлява 
добрата атмосфера и тя ре-
шава да направи същото в 
Харбин. Основната й гру-
па клиенти са млади же-
ни, които могат да изби-
рат сред 14 тематично де-
корирани зони. В студио-
то се влиза с билет, след 

което няма ограничения. 
За да поддържа интереса 
на своите клиенти, Сю Дзя- 
син е решила през някол-
ко месеца да променя де-
корите.

„Макар и клиентите ни 
да идват със свои собствени 
аксесоари и грим, ние сме 
готови да посрещнем вся-
ко тяхно изискване и нуж-
да по отношение на сним-
ките“, разказва Сю Дзясин.

В момента в Харбин се 
появяват и други подоб-
ни студия, които предла-
гат различни декори – в 
императорски стил с тра-
диционни облекла, в учи-
лище с униформи, в япон-
ски стил и други. Част от 

студиата предоставят до-
ри професионални фотоа-
парати или устройство за 
дистанционен контрол и го-
лям екран, с които да уле-
снят посетителите. Цената 
на билета зависи от броя 
на зоните, които ще се из-
ползват, както и времето 
за снимки.

На какво се дължи та-
зи популярност на селфи 
студиата сред младите? Ос-
новната причина е, че мла-
дите дами в Китай обръ-
щат все по-голямо внима-
ние на външния си вид и 
искат да покажат това на 
обкръжението си. Затова 
правенето на селфи е при-
добило такава популярност. 

В момента и много кафе-
нета и ресторанти също са 
декорирани в различни сти-
лове, например британски, 
японски, американски, за 
да привлекат повече мла-
ди клиенти. Студията за 
селфи отговарят точно на 
нуждите и търсенето на 
младите китайци, като в 

същото време им предос-
тавят достатъчно свобода 
за творчество. Освен това 
са по-евтини в сравнение с 
професионалните. Напри-
мер билетът струва между 
88 и 120 юана, а ако се до-
бавят костюми и козмети-
ка – между 120 и 300 юана. 
Тези цени са привлекателни 
за младежите и студентите.

провинция Юннан „Тао- 
бао“ е най-доброто място за 
започване на бизнес, защо-
то им предоставя възмож-
ност за развихряне на фан-
тазията. 

Още от дете той меч-
тае да лети като „железния 
човек“ от филмите. Затова 
открива магазин с името 
„Летящият човек“ и влага 

над 700 хиляда юана и ед-
на година време за създа-
ването на дизайн за кос-
тюм, с който човек може 
да се издигне на височина 
от 2 метра и да прелети 
разстояние от 20 км. Лиу 
казва, че много от части-
те за костюма е закупил от 
„Таобао“. Собствениците на 
други онлайн магазини го 
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здраве

Доброто настроение е ключ 
към здравето през пролетта

Т
рите пролетни 
месеца са период  
за обновление: 
старото и засто-
ялото отстъпват 
място на ново-

то; небето и земята се връ-
щат към живота и всичко  
цъфти. 

Древните съветвали да 
се ляга рано с настъпване-
то на нощта и да се става 
с изгрева, да се правят раз-
ходки сред природата, ка-
то се осигури максимален 
комфорт на тялото, така че 
нищо да не пречи на сво-
бодния поток на енергия-
та, като стегнатите дрехи и 
вързаната коса например. 

Докато се разхожда, чо-
век трябва да се потопи в 
пролетната атмосфера и да 
усети радостта от обновле-
нието. Това е добър начин 
за подобряване на настро-
ението. 

В трактата “Хуангди ней- 
дзин” (най-древният труд по 
китайска медицина, който 
продължава да е като пъте-
водител за практикуващите 
я в наши дни) се казва, че 
през пролетта трябва да се 
дава живот, а не да се уби-
ва; да се раздава, а не да се 
взема; да се награждава, а 
не да се наказва. 

Това ще съдейства на 
жизнената енергия Ци и 
човек ще следва “пътя на 
обновлението”. Ако не се 
спазват тези съвети, ще се 
навреди на черния дроб и 
последствията ще се поя-
вят през лятото.

1. Грижи за  
черния дроб

нарушения в работата на 
черния дроб, отслабват зре-
нието и мускулите, човек 
става раздразнителен и из-
бухлив, често изпада в де-
пресии. Подходящо под-
браните храни могат да по-
могнат да не се стига до 
подобни състояния. През 
пролетта избягвайте люти-
те и затоплящи организма 
продукти. Мазната и сту-
дена храна също е добре 
да се ограничи. Препоръ-
чително е да се консуми-
рат повече сладки храни 
като червено цвекло, чере-
ши, карфиол, зеле, броко-
ли, ягоди, сладък картоф, 
хинап. Избягвайте обаче 
захарта. По-добре я заме-
нете с мед или други ес-
тествени подсладители.

Храните с горчив вкус 
могат да помогнат в бор-
бата с депресията. Това са 
например зеленият лук, 
джинджифилът, босиле-
кът, репичките. 

Плодовете и зеленчуци-
те са богати на витамини 
и други полезни за орга-
низма вещества, но през 
пролетта се постарайте да 
ги консумирате предимно 
варени, а суровите нека са 
като допълнение. 

Така ще се предпазите 
от проблеми със стомаш-
но-чревния тракт. Ограни-
чете и избягвайте алкохо-
ла, кафето и силния чай, 
защото те вредят на чер-
ния дроб.

2. Обличайте се  
според времето

Пролетта е време за оживление след дългата 
зима. Времето се затопля, ледовете и снеговете 
се топят, животните се събуждат от зимен сън, 
дърветата се раззеленяват, цветята цъфтят. Цялата 
природа отново се преизпълва с енергия. Също-
то се случва и в човешкия организъм, затова той 
трябва да се настрои за промените.

Постепенното затопляне през пролетта, по-дъл-
гият ден и събуждането на природата са знак, че 
енергията Ян расте. Това означава, че този сезон е 
време на мощен метаболизъм, идеално за възста-
новяване на физическите и душевните сили.

времена. Твърди се, че по-
пълва запасите от Ян енер-
гия, затопля организма, по-
вишава либидото, отстра-
нява застоя на кръвта, из-
чиства токсините и е добра 
профилактика срещу прос-
тудни заболявания. Тради-
ционната китайска медици-
на препоръчва треволист-
ния чесън да се консуми-
ра през пролетта, но да се 
избягва през лятото.

Китайците приготвят 
различни ястия от трево-
листен чесън – добавят го 
към пълнежа на дзяодзъ 
(китайски пелмени) и дру-
ги тестени изделия, към са-
лати и блюда. Но за да ба-
лансират горещата му при-
рода, обикновено го съче-
тават с кокоши яйца. Смя-
та се, че те попълват запа-
сите от Ин енергия в орга-
низма. Полученото по то-
зи начин ястие напълно съ-
ответства на китайските 
представи за хармоничен 
хранителен режим.

Пържени яйца  
с треволистен чесън
Продукти: 2 яйца, 200 г  

треволистен чесън, сол, 
олио.

Начин на приготвяне: 
Разбийте яйцата и ги за-
пържете в загрято олио. 
Извадете ги от тигана. 
След това запържете из-
мития и нарязан трево-
листен чесън с малко сол. 
След като промени цвета 
си, добавете яйцата и раз-
бъркайте.

Треволистен чесън  
със соеви кълнове

Продукти: 150 г трево-
листен чесън, 350 г соеви 
кълнове, сол, олио, оцет, 
вода.

Начин на приготвяне: 
Измийте и нарежете тре-
волистния чесън. Бланши-
райте кълновете за 1 ми-
нута във вряща вода. За-
грейте олиото и запърже-
те кълновете, докато омек-
нат. Добавете треволист-
ния чесън и пържете, дока-
то омекне. Прибавете сол-
та и оцета, разбъркайте и 
ястието е готово.

3. Повече време сред 
природата

и раздразнението. Затова 
през пролетта е желателно 
да не допускате тези чув-
ства да ви обладаят. Пос-
тарайте се да редувате тру-
да с достатъчно почивка, 
отделяйте време за спорт 
и разходки сред природа-
та, както и за любими за-
нимания. Това ще ви по-
могне да поддържате до-
брото състояние на духа.

6. Салата от седем 
зеленчука

Според традиционната 
китайска медицина про-
летта е най-доброто вре-
ме да се погрижим за чер-
ния дроб. Това е органът, 
който съхранява и снабдя-
ва организма с кръв, под-
хранва ставите и сухожи-
лията, грижи се за добро-
то състояние на очите и 
ноктите. Когато са налице 

През пролетта времето 
е променливо, често духа 
вятър и валят дъждове. То-
зи сезон е преход от зим-
ните студове към летните 
горещини, а организмът се 
нуждае от време, за да се 
адаптира към новите кли-
матични условия. Затова 
през пролетта не бързай-
те да сваляте топлите дре-
хи, за да не ви измъчват 
настинки.

Свежият въздух, топли-
те пролетни лъчи на слън-
цето, цъфтящите и раззеле-
няващи се дървета са дос-
татъчна причина през про-
летта да прекарвате повече 
време на открито. Това ще 
ви зареди с енергия, ще ук-
репи черния дроб, ще пови-
ши настроението и ще ви 
избави от летаргията.

4. Лягайте и ставайте 
със слънцето

През пролетта денят по-
степенно започва да расте. 
Традиционната китайска 
медицина съветва хората 
да поддържат хармонията 
с биоритмите в природата, 
т. е. да лягат и стават по-ра-
но в сравнение със зима-
та. За черния дроб е мно-
го важно между 23 ч. и 3 ч.  
тялото да е в покой. Така 
този орган ще може да из-
пълни задълженията си и 
да се справи с „пролетното 
почистване“ на организма.

5. Поддържайте 
доброто настроение

Емоциите, които вредят 
на черния дроб, са гневът 

В Китай съществува 
традиция в края на про-
летта да се яде седем пъ-
ти салата от седем зелени 
зеленчука. 

Тя се подправя с оцет, 
сол и растително масло, 
а зеленчуците се избират 
според наличните в райо-
на. Тази салата помага на 
организма по-лесно да се 
адаптира към промените 
в природата.

7. Пролетни  
зеленчуци – 

треволистен чесън

Един от важните про-
летни зеленчуци в Китай е 
треволистният чесън (韭菜,  
Alliumtuberosum). Той е рас-
тение от рода на чесъна, а 
ядливата му част са зеле-
ните листа. Треволистни-
ят чесън е добре познат в 
азиатската кухня, но не и 
в европейската.

В Китай този зеленчук 
се цени заради лечебни-
те му свойства от древни 
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традИцИИ

Страницата подготви 
Красимира ИВАНОВА

Н
ационалността  
мяо обитават ши- 
рок район меж-
ду Южен Китай 
и Северен Виет- 
нам, Лаос и Тай-

ланд. Тя е позната под дру-
гото си наименование – 
хмон, и има най-различни 
диалекти, бит и разлики по 
местоживеене – има черни, 
бели, червени, сини, цвет-
ни мяо и др. В Китай мяо 
живеят предимно в про-
винциите Гуейджоу, Хай-
нан, Хубей, Съчуан, Ган-
су, Цинхай, Хунан, Гуан-
дун и Юнан, както и в Гу-
анси-джуанския автономен 
регион. Общата им числе-
ност е около 8 милиона.

Произходът на мяо и до-
сега си остава загадка. За 
него се спори и съществу-
ват различни версии. Още 
по време на династия Джоу 
(ок. 1046 – 256 г. пр. н. е.) 
в долината на река Яндзъ 
предците на този етнос ос-
новават собствено царство 
на Трите мяо. Впослед-
ствие, под напора на си-
лите на династия Хан, те 
са принудени да се премес-
тят на юг, като царството 
им се раздробява и те се 
пръсват на отделни сели-
ща в планините. Постепен-
но се оформят различните 
групи с отличителни диале-
кти, обичаи и дрехи, но се 
запазва здравата етническа 

Националност мяо – обичаи, 
наследство, самобитност
националността мяо е една от най-древните етнически групи, 
населяващи земите на Китай. Тяхната история може да бъде 
проследена още отпреди 4000 години. Мяо имат собствен език, 
който има 3 основни диалекта, но получава унифицирана писменост 
чак през 1956 г. Поради липсата на писмен език тяхната история 
и традиции се предават устно чрез песните и танците. Мяо се 
прекланят пред природата и предците. Една част от тях са приели 
за своя религия християнството.

връзка между тях.
Има много разлики в 

традиционните им дрехи, 
но все пак за мъжете на 
мяо е характерно, че носят 
кърпа на главата, къса връ-
хна дреха и широки панта-
лони, докато жените оби-
чат да носят връхни дре-
хи със сложни бродерии и 
плисирани поли с различ-
на дължина. Друга отли-
чителна черта са сложни-
те им прически.

Мяо са много добри в 
бродерията, тъкането и оц-
ветяването с восък, както 

и в изработването на слож-
ни накити от сребро. Сре-
бърните украшения по гла-
вата и шията на жените 
от мяо са се превърнали 
също в тяхна отличител-
на черта. 

Мяо обичат много да пе-
ят и танцуват, като при-
тежават богато фолклорно 
наследство. Техните песни, 
които не са римувани, мо-
гат да бъдат дълги от 2-3 
до над 15 000 реда!

Известни са също с гос-
топриемството и отзив-
чивостта си. Те често си 

помагат взаимно в селско-
то стопанство и при стро-
енето на къщи. 

Освен това във всеки 
дом се прави алкохол, кой-
то се поднася задължител-
но на гостите. За гостите 
се организира специално 
посрещане с песни и тан-
ци. Един от най-големите 
им фестивали е наречен на 

Един от интересните 
празници е този на моми-
четата. Неомъжените мо-
мичета събират ориз и за-
едно отиват до реката да 
го сготвят. Оризът се гот-
ви, докато стане лепкав, и 
тогава се оцветява в синьо, 
розово, жълто и бяло, като 
символизира пролетта, ля-
тото, есента и зимата. След 
това момичетата слагат по 
малко ориз в няколко тор-
бички от плат.

В това време пристигат 
мъжете и започват да пеят.  
Всеки пее за момичето, 
което му харесва и за кое-
то се надява да се ожени. 
На края на песента моми-
чето дава на момчето ори-
зов алкохол да пие и ориз, 
загънат в плат, и по този 
начин отговаря на напра-
веното предложение. 

Ако тя е добавила лют 
пипер в ориза, това означа-
ва категоричен отказ, ако 
вътре има една клечица за 
ядене, то това е по-възпи-
тан начин да се каже „Не, 
благодаря”. Ако младежът 
открие вътре листо, това 
значи, че първо трябва да 
я дари с коприна, а ако в 
торбичката има трева, мом-
чето трябва да й даде пър-
во конци и игли, а после 
тя може да му отговори с 
“И аз те обичам”, изразе-
но чрез 2 клечки за ядене.

За тези, които преди 
вече са си разменили две 
клечки и са семейни, оз-
начава, че момичето мо-
же да се прибере у дома си 
да види родителите си. То-
зи празник е и единствена-
та възможност омъжените 
жени да се видят с роди-
телите си. Те им занасят 
като подарък пилета, ори-
зови сладки и изтъкан от 
тях плат.

огато китайският  
Жълт импера- 
тор Хуангди заел 
трона през 2698 г.  
пр. н. е., той съз-
дал и наложил в 

китайската армия специа-
лен вид борба с хвърля-
ния, произлязла от движе-
нията на знаменитите рога-
ти шлемове дзяо ди, които 
войните използвали в бит-
ка, за да прободат смърто-
носно противника. 

Заедно с легендите, бор-
бата шуай дзяо (Shuai Jiao) 
се съхранила през векове-
те като първото бойно из-
куство, появило се в Ки-
тай, а възрастта му от 
над 4700 години го пра-
ви и едно от най-старите  
в света.

Историческите анали 

сочат, че с помощта на ро-
гатите дзяо ди армията на 
Жълтия император победи-
ла бунтовническата армия 
през 2697 г. пр. н. е. Посте-
пенно стилът на хвърляния 
се обогатил, получил името 

Дзяо ли и дори се практи-
кувал масово като спорт по 
време на династията Цин.

Състезанията по Дзяо 
ли се провеждали на из-
дигната платформа, а побе-
дителите в тях често били 

К
Първото бойно изкуство в Китай

наемани като телохраните-
ли в Императорската гвар-
дия или като инструктори в 
имперската армия. Именно 
Дзяо ли заляга в основата 
на бойното изкуство, по-
знато днес като шуай дзяо.

Името шуай дзяо било 
наложено от Централната 
академия Гуошу в Нандкин 
(Nanjing) едва през 1928 г., 
когато правилата за състе-
занията по китайска  борба 
били официално стандар-
тизирани. Терминът „шу-
ай” буквално означава „да 
хвърлиш на земята”, кое-
то описва най-добре при-
родата на шуай дзяо ка-
то стил, основан предим-
но на хвърлянията. Думата 
„дзяо” има две значения – 
в древността е използвана 
в смисъл на „рога”, а след 

това се е наложило значе-
нието на „сборвам или спъ-
вам, с помощта на крака-
та”. Така шуай дзяо може 
да се преведе като „да хвър-
лиш някого на земята, бо-
рейки се с крака”.

Като цяло шуай дзяо 
се различава от класиче-
ската  представа за борба-
та. Според правилата щом 
която и да е част от тя-
лото, различна от крака-
та, допре земята, състеза-
телят губи схватката. Ос-
новната цел на майстори-
те на шуай дзяо е да хвър-
лят или препънат против-
ника си, така че да падне 
на земята. Те не се борят 
с него след повалянето му 
на ринга.

името на традиционния ду-
хов музикален инструмент 
лушън, който се прави от 
тръстика и много разпрос-
транен сред тази национал-
ност. В деня на празника 
има много музика, танци 
и песни, биене на бараба-
ни, както и бой с бикове и 
състезания с коне.

Мяо празнуват Нова го-
дина през първите 4 дена 
на 10-ия месец от Лунния 
календар. Те имат и други 
празници, които се отбе-
лязват също с много песни 
и танци.
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т стъпването  
си във фабри- 
ка „Дзиусин Тан-
цъ“ през 1978 г.  
59-годишният 
мъж прекарва 

по-голямата част от кари-
ерата си в изработката на 
емайлирани продукти, ка-
то впоследствие решава да 
ги популяризира и така да 
призове за възраждането 
им в съвременната епоха.

„Продуктът е чист и без-
опасен, не би се счупил на 
много парчета, а бактери-
ите не остават на повърх-
ността му“, разказа той при 
обиколката на неговата из-
ложба, която показва ис-
торията и развитието на 
емайлираните изделия в 
Китай.

Няколко седмици пре-
ди изложбата нощно гър-
не във винтидж стил с ки-
тайски емайл успя да вле-
зе в новините, но по други 
причини. Продавач в плат-
формата за електронна тър-
говия „Амазон“ описа гър-
нето като украса за маса 
и кофа за лед. Въпреки че 
грешката разсмя мнозина, 
г-н Сие смята, че функци-
ята на емайлираното гърне 
като съд за изстудяване на 
вино или шампанско не е 
неподходяща. Емайлът на-
влиза в Китай в началото 
на 1900 година. Тези гърне-
та, които са вдъхновени от 
древни церемониални съ-
дове за алкохол, са създа-
дени в периода 1910-1920 г.

„Първоначално са за-
мислени като малък плю- 

О

Живот, посветен на емайла
Комплект от емайлирани метални съдове, включващи легени и 
нощно гърне, в миналото струваше три заплати и половина за 
обикновен работник в Шанхай, казва Сие Дануей, сочейки няколко 
експоната от изложбата си на емайлирани изделия.

„Връчвала ми е доку-
менти за развод 17 пъти, 
но аз бях решил никога да 
не ги подписвам“, спомня 
си г-н Сие.

Неговата настойчивост 
и постоянство обаче ус-
пяват да трогнат жената. 
„Много хора идваха да раз-
гледат колекцията и тя по-
степенно се убеди в смисъ-
ла на моето посвещение“, 
казва съпругът.

През 2015 г., когато ре-
шава да покаже колекцията 
си с подходящата изложба, 
неговата съпруга, една же-
на с успешна кариера в не-
движимите имоти, му по-
мага да се сдобие с трие-
тажна сграда в квартал Дз-
ядин, която е ремонтирана 
за изложението.

От откриването й през 
2016 г. изложбата „Танцъ в 
Китай за последните 100 
години“ е била посетена 
от стотици хиляди души, 
много от които пристигат 
от Европа и САЩ.

Страстта на г-н Сие към 
емайла намери почитате-
ли и сред по-младите по-
коления. Той си спомня ед-
на затрогваща случка, ко-
гато приятелката на сина 
му по онова време го пита-
ла: „Мислиш ли, че можем 
да превърнем танцъ отново 
в използваеми предмети?“

Младата двойка впо-
следствие открива собст-
вена компания – Jiushen 
Cultural Creative (Shanghai) 
през 2016 г. за производ-
ство на висококачествени 
емайлирани съдове с внос-
на стомана и глазури (бои, 
лакове).

„Купувал съм интерес-
ни танцъ предмети в Ев-
ропа за баща ми, както и 
съм виждал изящни твор-
би, въплъщаващи богатото 
културно наследство на ев-
ропейските занаяти. Посте-
пенно се влюбихме в този 
материал“, казва синът му 
Сие Сиен.

Той също си спомня, че 
е останал очарован от ма-
териала след едно посеще-
ние на пазар в чешката сто-
лица Прага.

„Има огромно прос-
транство за развитие на 
емайлираните съдове. Мо-
жем да сътворим нещо но-
во с тях, което е забавно и 
което отговаря на естетика-
та на младите поколения“, 
казва той.

Шандун, която и до ден 
днешен използва „танцъ“ 
канче, в което държи чет-
ката си за зъби.

Продукти с щампи на 
имена на институции и об-
рази за спомен при орга-
низирането на събития и 
чествания при специални 
поводи са били раздавани 
на служители като награ-
ди за приноса им.

Г-н Сие започва да ра-
боти като млад служител 
в завода „Дзиусин Танцъ“ в 

Шанхай през 70-те години. 
Той отговаря за оцветяване-
то на изделията с бояджий-
ски пистолет. Показва за-
виден талант и се гордее с 
творенията си. През 1978 г.  
се включва в състезание за 

изработих и те станаха пър-
вите десет експоната от ко-
лекцията ми“, разказва Сие.

През 2002 г. държавният 
завод в Шанхай банкрути-
ра, а г-н Сие, който бил ве-
че помощник на директора, 
решава да построи нова фа-
брика и стартира собстве-
на производствена линия за 
танцъ. Тя обаче също обя-
вява фалит и затваря вра-
ти след по-малко от годи-
на време. Сие се оказва за-
тънал в дългове и някол-
ко години страда от депре-
сия. Впоследствие си нами-
ра нова работа в сферата на 
недвижимите имоти.

Емайлът обаче остава 
истинската му страст. През 
годините той изкупува по-
добни съдове с интересни 
форми или историческо 
значение. Неговите прия-
тели и колеги впоследствие 
даряват старинни предме-
ти и обикалят пазарите за 
антики в страната и чуж-
бина, за да му помогнат.

Г-н Сие успява да натру-
па колекция от над 2600 
предмета, заедно с няколко 
оригинални рисунки, кои-
то художници сътворяват 
като шаблони за дизайни.

В началото съпругата му 
така и не успява да разбе-
ре неговата страст и енту-
сиазъм. Особено не й се 
нрави трупането на пред-
мети у дома.

валник, след което еволю-
ират и се превръщат в нощ-
ното гърне, което познава-
ме днес“.

Емайлът върху метал се 
използва толкова широко в 
всекидневието на китайци-
те, че материалът получа-
ва специално име „танцъ“, 
когато страната навлиза в 
нова система на промиш-
лена стандартизация.

В продължение на мно-
го години в края на 20-и 
век хората са се хранили и 

пили от емайлирани канче-
та и купи. „Дори доктори-
те поставяха хирургически-
те си инструменти в емай-
лирани подноси“, спом-
ня си Ли Мейджу, 76-го-
дишна жена от провинция 

професионални умения и 
печели награда в категори-
ята за обработка на емай-
лирани съдове.

„Помолих журито да 
ми продаде 10 от емай-
лираните продукти, които 

бразованието 
винаги е го-
реща тема на 
„двете сесии“ 
през последни-
те години. Ос-

вен това все повече учи-
лища въвеждат в програ-
мата си часове по чуж-
ди езици. Дали това е от 
полза за младежите? Как 
да се балансира обучение-
то по китайски и чужди 
езици? На тези въпроси 
на Радио Китай за чужби-
на отговаря Чън Джуни, 
член на КНПКС и дирек-
тор на Института по чуж-
ди езици към Китайската 
академия за социални на-
уки. Той се е посветил на 
идеята китайските деца и 
младежи да изучават по-
вече чужди езици.

Чън Джуни подкре-
пи разширяването на об-
разователната система с 

въвеждането на повече 
чужди езици в училищата. 
Според Чън Джуни идеята 
да се разнообрази учебната 
програма е добра. Той каз-
ва, че изучаването на пове-
че чужди езици ще запоз-
нае учениците с културата 
и нравите на други наро-
ди и е в съответствие с от-
варянето и инклузивност-
та на Китай, многостран-
ността и споделената съд-
ба на човечеството. Съще-
временно Чън Джуни под-
чертава, че при изучването 
на родния и чуждите ези-
ци няма конфликт. Спо-
ред него колкото по-добре 
човек знае майчиния си 
език, толкова по-високо 
ще е нивото му на владе-
ене на чуждия.

Чън посочва, че на-
чинът на мислене е тяс-
но свързан с основата на 
един език. Китайският 

например е основната 
връзка за наследяване на 
китайската култура, зато-
ва учителите и съответни-
те отдели носят отговор-
ността да го защитават и 
развиват. Един от най-ва-
жните аспекти при обуче-
нието по китайски език е 
да се насърчат младежи-
те да четат повече, осо-
бено класически творби. 
Чън Джуни казва също, 
че не е против електрон-
ните книги, но хартиени-
те според него предоста-
вят възможност за по-за-
дълбочен анализ и препро-
читане. Освен това не ув-
реждат зрението. Връща-
нето към хартиените кни-
ги и класическите творби 
ще помогне на младежите 
да се задълбочат в съдър-
жанието им и да развият 
любов към четенето, уве-
рен е Чън Джуни.

О
Чън Джуни се радва на интереса 
към чуждите езици в училищата



15днесКитай
16. – 22.04.2021

София, 1301  
ул. „Позитано“ 20

Тел.: +3592 944 1026
Имейл: kitai.dnes@abv.bg

Уебсайт: www.kitajdnes.com

ИЗДАТЕЛ
Проф. Светлана ШАРЕНКОВА

Управител на  
РА Евромедия ООД

Тел.: +3592 943 4664

РЕДАКЦИОНЕН СЪВЕТ
Председател

Проф. д.ик.н. Димитър ИВАНОВ
Тел.: + 3592 944 1020

РЕДАКЦИОННА 
КОЛЕГИЯ

Главен редактор  
Петър ГЕРАСИМОВ

Отговорен секретар  
Бони НЕМСКИ

Редактори
Любомир МИХАЙЛОВ
Красимира ИВАНОВА

Репортер 
Галина ТОНЕВА

Стилист
Добромира МАНЕВА

Графичен дизайн 
Мая ПЕТРОВА

РАЗПРОСТРАНЕНИЕ
+3592 944 1026

РЕКЛАМА
Тел.: +3592 944 1026

kitai.dnes@abv.bg
Рекламите и обявите  
се заплащат авансово  

по банкова сметка  
или в брой

БАНКОВА СМЕТКА
Райфайзенбанк АД, София

ул. Н. Гогол 18-20

IBAN 

BG39RZBB91551060382418
Банков код BIC RZBBBGSF

РА Евромедия ООД

СЧЕТОВОДСТВО, КАСА
Тел.:+3592 944 1026

ПЕЧАТ
АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

спорт

Страницата подготви  
Гаврил ГАВРИЛОВ

След 24-годишно 
прекъсване България ще има 
представител в турнира по 
фигурно пързаляне

С
лед 24-годишно прекъс-
ване България ще има 
представителка при же-
ните в турнира по фи-
гурно пързаляне на зим-
ните игри в Пекин 2022. 

Талантливата родна фигуристка 
Александра Фейгин завоюва олим-
пийска квота на световното първен-
ство в Стокхолм (Швеция). Шампи-
онката на България завърши на 17-о  
място в крайното класиране със 
сбор от 173.52 точки, след като бе-
ше 17-а в кратката и 18-а във вол-
ната програма. 

Така Фейгин сбъдна най-голяма-
та си мечта - да представя Бълга-
рия на зимни олимпийски игри. То-
ва ще се случи през февруари дого-
дина в китайската столица Пекин. 

За последно България е имала 
състезателка при жените на зимна 
олимпиада през 1998 година в На-
гано - София Пенкова, а след 24 го-
дини това ще се случи отново чрез 
Александра Фейгин. 

Възпитаничката на Андрей и Ина 
Лутай изигра чиста волна програма, 
но беше ощетена от съдиите най-ве-
че във втората оценка - компонен-
ти на програмата. 

Тя започна с комбинация от троен 
лутц - троен тулуп, след това изпъл-
ни двоен аксел, троен тулуп, троен 
ритбергер, троен флип, комбинация 
от троен ритбергер-двоен тулуп-дво-
ен ритбергер, троен салхоф и дво-
ен аксел. Съдиите й дадоха 113.55 
точки – 61.59 точки за технически 
елементи и 51.96 за компоненти на 
програмата. 

Александра Фейгин е родена на 
22 декември 2002 година в Йеруса-
лим (Израел). Двукратен шампион 
на България (2017, 2019), носителка 
на Купата Денкова-Стависки през 
2018 година и носителка на Купа-
та на София през 2019 година. На 
световното първенство за младежи 
и девойки в София през 2018 годи-
на се класира на 15-о място в гене-
ралното класиране. Започва да тре-
нира фигурно пързаляне през 2009 
година при Андрей и Ина Лутай. 
От тогава до ден днешен неизмен-
но е под ръководството на двамата 
специалисти.

 “Чувствам се сякаш досега съм 
била в някакъв изолиран свят само 
със спортисти, но лека-полека започ-
вам да осъзнавам какво съм пости-
гнала и съм много горда. На светов-
ното първенство в Стокхолм има-
ше доста строги мерки, без публи-
ка – от една страна, е по-спокойно, 
когато залата е празна, но от дру-
га, се усеща липсата на подкрепа, 
която ни е важна”, сподели Фейгин 
при завръщането си на родна земя.

„Най-важното е просто да се кон-
центрираш върху себе си и да по-
стигнеш целта си като я преслед-
ваш докрай. Този сезон беше изклю-
чително сложен за всички нас, тъй 
като нямахме състезания, нямахме 
достатъчно време да се подготвим 
както трябва, доволна съм, че успях 
да се събера, и то за най-важното 
състезание, световното първенство, 

което бе квалификация за Олимпий-
ските игри“, добави Фейгин.

„Изработването на волна програ-
ма от разстояние е много сложно. 
Хореографът ми пращаше части от 
нея. Трябваше да я уча парче по 
парче. Сложно е, защото той не е 
до мен и не може да ми каже – то-
ва движение не се прави така или 
пък, че това движение не ми отива 
и да го смени. Но …мисля, че се по-
лучи. Ще се опитам или аз да оти-
да при него, или той да дойде тук, 
за да може да я отработим и ако се 
наложи, да я допълним. Избрахме 
да поставим програмата на „Лун-
ната соната“, защото този тип про-
грами повече ми отиват. Повече ги 
усещам и ми е по-приятно да играя 
на такъв музикален съпровод“, раз-
каза още състезателката на Ина и 
Андрей Лутай.

„Предстои ми много сложна под-
готовка, тъй като Олимпийските иг-
ри са най-важното състезание за нас 
спортистите. За Пекин ще си поста-
вя няколко цели, които искам да 

постигна - да направя  някой нов 
скок, да го стабилизирам и да го 
включа в програмата. Ще положа и 
много усилия  разбира се и върху пре-
зентацията. Надявам се с нов четво-
рен скок да бъда запомнена следва-
щата година. В момента съм се фо-
кусирала върху Олимпийските иг-
ри“, каза  фигуристката.

Александра Фейгин е убедена, че 
организацията на Зимните олимпий-
ски игри в Пекин ще бъде безупреч-
на. Младата българска фигуристка 
смята, че на най-големия спортен 
форум конкуренцията ще бъде убий-
ствена. Руската школа показва го-
лям напредък, а представителките 
на домакините от Китай ще внесат 
допълнителен момент на изненада. 

Първи руски подиум при жените 
в историята на световното първен-
ство беше записан в Стокхолм, след 
като победителка стана Анна Щер-
бакова, а след нея завършиха Ели-
завета Туктамишева и Александра 
Трусова. За Щербакова, която съв-
сем скоро навърши 17 години, то-
ва беше дебют на шампионата на 
планетата. 

Тя падна след четворен флип в 
началото на програмата си, но след 
това изпълни всичко и събра сбор 
от 233.17 точки (81.00 точки за крат-
ка програма и 152.17 точки за волна 
програма). Световната и европейска 
шампионка за 2015 година Елизавета 
Туктамишева взе среброто с 220.46 
точки (78.86 и 141.60), а двукратна-
та световна шампионка за девойки 
Александра Трусова е трета с 217.20 
точки (64.82 и 152.38). 

След кратката програма Трусова, 
която също е дебютантка, беше ед-
ва 12-а, но получи най-висока оцен-
ка за волната, след като оценката 
й за техническите елементи беше 
88.04. Тя имаше заложени пет ско-
ка с най-висока трудност – флип, 
салхоф, тулуп и два лутца в комби-
нации в композицията си, като два 
от тях направи перфектно, един с 
грешка и след два падна. 

Японката Рика Кихира, която бе-
ше втора след кратката програма, 
се провали във волната, остана де-
вета и зае седмо място в крайното 
подреждане с 205.70 точки. 

Вече 12 години Александра Фейгин тренира под ръководството на Ина и Андрей Лутай

Александра Фейгин ще работи  
по нови още по сложни елементи  

за Олимпиадата в Пекин

Александра Фейгин спечели 
олимпийската квота за Пекин 2022
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рез последни-
те шест години 
стойността на 
китайския па-
зар се е увеличи-
ла десетократно, 

заради което международ-
ни оператори на тематич-
ни паркове насочват поглед 
към страната.

Тематичният парк „Юни-
върсъл Бейдзин Резорт“ 
(Universal Beijing Resort)  
трябва да отвори пробно 
врати през следващия ме-
сец. На този фон се засилва 
и конкуренцията сред чуж-
дестранните и местни опе-
ратори на тематични пар-
кове в страната.

Паркът на „Юнивър-
съл“ ще е първият чуждес-
транен тематичен парк в 
столицата, който се появя-
ва пет години след „Дисни 
Шанхай“. Предвижда се, 
че той ще привлече повече 
от 6 милиона посетители 
през първата си година и 

екордни продаж-
би с ръст от 97,3% 
на годишна база 
за първото три-
месечие в Китай 
регистрира BMW. 

От компанията са продали 
229 748 автомобила с марки-
те BMW и MINI, като в из-
явление се посочва, че про-
дажбите са почти колкото 
тези в цяла Европа за съ-
щия период.

В Азия германската ком-
пания е продала 286 968  
автомобила BMW и MINI 
през първото тримесечие, 
което е увеличение от 76,4% 
на годишна база, а в САЩ 
продажбите са нараснали с 
20,1% до 77 718 бройки.

Като цяло BMW е дос- 
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2021 г.
Каталожен № 381

Н
аскоро бе от-
крит 39-ият 
фестивал на 
божурите в 
град Лоян, про-
винция Хънан, 

който ще продължи до 10 
май, предлагайки различ-
ни онлайн и офлайн съ-
бития. 

В 20 парка в града ще 
се проведат градински пар-
тита, изложби на фенери и 
паради, както и конкурси 

за аранжиране на цветя и 
поетични рецитали, пос-
ветени на божурите.

 На 10 и 11 април мно-
го желаещи се включиха 
в 24-часовото живо пре-
даване, посветено на кул-
турата и индустрията за 
отглеждане на божури. 
Град Лоян, който е една от 
древните столици на Ки-
тай, е известен с 1500-го-
дишната си история в от-
глеждането на цветя.

Фестивалът на 
божурите в Лоян

Апетитът на операторите на тематични 
паркове към китайския пазар расте

BMW с рекордни продажби в 
Китай за първото тримесечие

Книжарницата за фентъзи литература
Книжарницата Джунгшуге в град Дудзянйен, провинция Съчуан, се отличава не само с 
богатия избор на книги, но и с изключителната си архитектура

Снимка Синхуа

между 15-20 милиона през 
следващите.

Операторите на големи 
чуждестранни тематични 
паркове бяха нетърпели-
ви да навлязат на пазара 
и започнаха да се разши-
ряват бързо. Въпреки влия-
нието на пандемията върху 
глобалния туризъм, много 
тематични паркове в Ки-
тай успяха да възстановят 
бизнеса си през втората 

половина на миналата го-
дина благодарение на бър-
зото овладяване на зараза-
та. Така например „Дисни“ 
в Шанхай отвори отново 
миналия май.

Очаква се да бъдат по-
строени и тематични пар-
кове „Леголенд“ (Legoland 
Resort) в пекинския район 
Фаншан и в провинция Съ-
чуан.

Компания Merlin Enter- 

тавило общо 636 606 авто-
мобила BMW, MINI и Rolls-
Royce на клиентите през 
първото тримесечие, което 

е увеличение от 33,5% на 
годишна база, и според 
компанията е „нов рекорд 
за първото тримесечие“.

tainments, която е световен 
лидер в сектора на развле-
ченията, планира да отво-
ри „Леголенд“ и в Шанхай 
през 2024 г. От навлизането 
си на пазара компанията е 

открила вече пет атракции.
В доклад за индустрия-

та се посочва, че през по-
следните няколко години 
се наблюдава бум на мест-
ния пазар за увеселителни 

паркове, като стойност-
та му се е повишила до 
254,9 милиарда юана за 
миналата година, дока-
то през 2014 г. е била 21,2  
милиарда юана.

Чуждестранните опера- 
тори на тематични парко-
ве инвестират сериозно и в 
създаването на местни еле-
менти, за да привлекат по-
вече китайски потребители.


